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Kedves Gödiek!

Egy, a szokásosnál is élmény
dúsabb decemberen va
gyunk túl, amiben számos 
felemelő közös pillanata 
volt a városban lakó fia
taloknak és korosab
baknak egyaránt. 

A legnagyobb örö
mömre a Gödi Advent, 
vagyis az egészen január 
közepéig működő városi 
jégpálya a Kincsem Udvar
házban egy valódi ünnepvá
ró találkozási pont lett. A tér az 
adventi gyertyagyújtások, a sze
retetvendégség és a szombat esti 
jégdiszkók idején megtelt élettel, ahova 
minden korosztály szívesen eljött, ahol nemcsak 
a korcsolyák csúsztak, hanem a meleg tea és a forralt bor is, és min
denki szívesen vetette bele magát a kézművesvásár forgatagába.

Engem „friss” városvezetőként lenyűgözött az összefogás is, vagy
is az adakozási kedv, ahogy együtt gyűjtöttünk a rászoruló kárpátaljai 
testvértelepülés, Makkosjánosi lakóinak, valamint az anyaországban 
nélkülöző családoknak.

Szerencsére minden várakozást felülmúltak a gödi idősebb kor
osztálynak szánt ünnepi meglepetések is. Az év végi gálakoncertek 
meghirdetése után világossá vált, hogy az eredetileg tervezett két ese
mény kevés lesz, így kérésemre Kovács Kati és Poór Péter nem két
szer, hanem háromszor jött el Gödre, hogy szüleink és nagyszüleink 
generáció ját szórakoztassa.

Talán még ennél is jelentősebb sikere volt azoknak az idősköszöntő 
ajándékoknak, amelyeket szintén a 65 év feletti helyieknek állítottunk 
össze. Nemcsak nekem volt felemelő több csomagot személyesen 
átadni, hanem azoknak a helyi gyerekeknek és szüleiknek is, akik a 
kézbesítések nagy részét magukra vállalták. A visszajelzések szerint a 
korosabb gödieknek pedig nagyon jólesett az a figyelmesség és szere
tet, ami az átadókból sugárzott, így a kezdeményezés valódi kapoccsá 
vált az itt élő generációk között.

December végével nemcsak egy hónapot, hanem egy teljes évet is 
lezártunk, ami az adventi időszakhoz hasonlóan tele volt új energiák
kal Gödön. Hét hónapja vagyok a város polgármestere, és remélem, 
Önök is egyetértenek abban, hogy a város azóta lendületbe került; er
ről hosszabban is olvashatnak a velem készült interjúban.

Ígérem Önöknek, hogy az új évben sem állunk meg. Fontos vívmány, 
hogy hosszú előkészítő munka után 2024 legelején kedvezményes 
áron megvásároljuk a felsőgödi posta épületét, amit hamarosan újra
nyitunk. Folytatjuk az utak, a járdák és a közvilágítás korszerűsítését, 
nekiállunk a bölcsődeépítésnek és a Széchenyi csárda felújításának, 
valamint tovább csinosítjuk a közterületeket, óvjuk a természetet és az 
épített környezetet is. 

Remélem, hogy január 13án az I. Gödi Kolbásztusán ismét találko
zunk, ahol disznótoros hangulattal és nagy mulatsággal várjuk Önöket!

Kammerer Zoltán
Göd polgármestere
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Volt, ahol a tanárok a diákokkal együtt 
csomagolták be a cipősdobozokat, 
máshol tartós élelmiszert is gyűjtöt
tek. December harmadik hétvégéjére 
megteltek a gyűjtőpontok a színes kis 
csomagokkal. Egy részüket, négyszáz 
dobozt Makkosjánosiba vitt el Kam-
merer Zoltán polgármester és Simon 
Tamás, az adományozási akció egyik 
szervezője. Kristóf atya rendelkezésük
re bocsájtotta a katolikus egyház kis
buszát, abban fértek el az ajándékok, 
melyek a gödiek szeretetét, odafigye
lését, segítőkészségét fejezték ki a há
borús országban, nehéz körülmények 
között élő családoknak. A kora esti in
dulás éjszakai vámprocedúrát jelentett, 
melyben segítségükre sietett Egressy 
Miklós, Makkosjánosi görögkatolikus 
parókusa.

Másnap reggel óvodákba és isko
lákba látogattak el a város képviselői, 
hogy minél több gyermeknek szemé
lyesen adhassák át a gödiek kará

csonyi jókívánságait. Jártak egyedül 
maradt idős embereknél és a Makkos
jánosiban található menekülttábor la
kóinál is. Azt a jó hírt is tolmácsolták, 
hogy Göd önkormányzata támogatást 
nyújt a településen régóta hiányzó rava
talozó megépítéséhez. A döntés a no
vemberi testületi ülésen született meg, 
és egy magyarországi bejegyzésű szer
vezet segítségével van mód a pénzbeli 
támogatás eljuttatására. (Olvasóink 
emlékezhetnek lapunk nyári számára, 
melyben megírtuk, milyen nehézséget 
okoz, hogy hóbanfagyban, nyári káni

kulában, esőben szabad ég alól temet
nek jelenleg a településen.)

Jelentős pénzadomány is össze
gyűlt, egyrészt a december első va
sárnapján a Jézus Szívetemplomban 
tartott szentmisén, ahol gödi művészek 
zenei szolgálata ékesítette a szertar
tást, és ahol jelen volt Egressy Miklós 
parókus is. Tőle első kézből hallhattak a 
gödiek a kárpátaljai testvértelepülésün
kön élők helyzetéről és a belső mene
kültek ellátásával kapcsolatos feladata
ikról. Gyűjtést a Gödön Élő Erdélyiek és 
Szimpatizánsok Baráti Köre, valamint a 

Három iskolában és a két 
önkormányzati óvodában 
már hagyományosnak számít 
az adventi időszakban 
a rászorulók számára szervezett 
gyűjtés. Az adakozók kárpátaljai 
testvértelepülésünk 
és hazai nehéz sorsú családok 
gyermekeinek szereztek örömet.

Aktuális

Adakozott 
a város

Kammerer Zoltán: „Mindenkinek látnia kellett volna a boldog tekintetű, tündéri óvodásokat Mak-
kosjánosiban”

Göd polgármestere 
és Simon Tamás, 
az adományozási 

akció egyik 
szervezője Miklusiak 

Kristóf római 
katolikus plébánossal 

az induláskor

Egressy Miklós, 
Makkosjánosi 
görögkatolikus 
parókusa is segített 
a gödi ajándékok 
kézbesítésében
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Rotary Klub is szervezett – ezekből a 
forrásokból fent tudják egy ideig tartani 
a megemelkedett gázár mellett is a me
nekültszállást, és élelmezni tudják az 
egyedül maradt időseiket is a jánosiak.

A megajándékozottak mellett a tele
pülés járási elöljárója, Bakos Erzsébet is 
kifejezte, mennyit jelent az ott élőknek 
a gödiek önzetlen, szívből jövő segítsé
ge. Úgy fogalmazott: bár már több al
kalommal is tapasztalhatták Göd város 
vezetése és lakossága segítőkészsé
gét, ezúttal is kellemes meglepetésben 
volt részük a kedves karácsonyi aján
dékok kapcsán. 

„Újra és újra lenyűgöz az össze
fogás, ami a gödiekre jellemző, ha a 
rászorulók megsegítéséről van szó. – 
mondta a meglepetések átadása után 
Kammerer Zoltán, Göd polgármestere. 
– Mindenkinek látnia kellett volna azo
kat a boldog tekintetű, tündéri óvodá
sokat Makkosjánosiban, akiknek az 
ajándékokkal tényleg szebbé tettük az 
ünnepet. Ezzel az adventi gyűjtéssel is
mét bebizonyította közösségünk, hogy 
valóban testvérként tekintünk kárpát
aljai magyar barátainkra. Köszönöm, 
hogy a jó ügy érdekében megint ilyen 
példásan fogtak össze a gödi családok 
és iskolák.”

A Gödön összegyűlt cipősdoboz 
ajándékok másik részét a Boldogság
cseppek Alapítvány juttatta el helyi és 
magyarországi rászoruló családokhoz 
még az ünnepek előtt.

V. P. K.

A Németh László iskola felajánlott meglepetés 
cipősdobozai

Új, negyedévente megjelenő ingyenes lapot indított az ön
kormányzat Pezsgő Város címmel.

Az első szám a téli gödi programok sokaságában segít 
kiigazodni február végéig. Ezenkívül egyfajta „gödi kis
okosnak” is szánják, amelyben vasúti, komp és buszme
netrend, felekezeti miserend, valamint egyéb közérdekű 
információk is helyet kapnak.

A terjesztők házhoz viszik a kiadványt, de a város leg
többet látogatott pontjain is megtalálható, szabadon elvi
hető, illetve a god.hun olvasható.

Kérjük, hogy írják meg a pezsgovaros@god.hu emailcímre, hogy melyek azok 
a helyi közösséget megszólító események, illetve hasznos információk, amelyeket 
megjelentethetünk a következő lapszámban vagy a Hajrá Göd Facebookoldalon.

DECEMBER � 
JANUÁR � 

FEBRUÁR

Áldott, békés ünnepeket kívánunk 
minden gödi lakosnak!

GÖD PROGRAMFÜZETE 

Pezsgő VárosPezsgő Város

  A december 14i képviselőtestületi 
ülésen elfogadták a 2024. évi Be
ruházási Keretprogramot. Ez egy 
„álomlista” 15 milliárd forint értékben 
és hosszabb távra arról, hogy milyen 
(a benyújtáskor hatályos, Göd integ
rált településfejlesztési stratégiájához 
és településfejlesztési koncepciójá
hoz illeszkedő) fejlesztési javaslatokat 
preferál a város. A keretprogramban 
szereplő projektek támogatására 
Göd Város Önkormányzata Pest 
vár megye közgyűlése elnökéhez in
tézett írásos nyilatkozatot (fejlesztési 
forráslehívást) nyújthat be.

  A képviselőtestület decemberben 
felülvizsgálta a köztemetői díjtéte
leket, és úgy döntött, hogy január 
1jétől nem módosítja azokat.

  Göd Város Önkormányzata költség
vetésében hosszú évek óta hagyo
mány a körzetfejlesztési támogatás 
biztosítása a körzetekben megvá
lasztott képviselők számára. 2023
ban körzetenként 1 250 000 forintot 
terveztek e célra. A legutóbbi testü
leti ülésen arról döntöttek, hogy idén 
kétmillió forint áll minden képviselő 
rendelkezésére, aki az összegből a 
körzete fejlesztését kezdeményez
heti.

  Decemberben ünnepelte a fürdőt 
üzemeltető Gödi Településellátó 
Szer vezet a 40. születésnapját. Eb
ből az alkalomból a termálstrandot 
8–9–10én, pénteken, szombaton 
és vasárnap minden Gödön élő in
gyen használhatta.

HÍREK RÖVIDEN

December 28án tetőzött a Duna Gödnél
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– Hogy érzi magát az új szerepkörében?
– Köszönöm a kérdést, jól vagyok, nagy 
lendülettel és élvezettel végzem a város
vezetői munkát. Gyorsan eltelt ez a bő 
fél év, ami kihívásokkal teli és rendkívül 
kemény volt. A polgármesteri szerepkör 
ritmusban nagyon hasonlít a korábbi 
sportolói életformámra: ugyanúgy össze
folynak a hétvégék és a hétköznapok, 
ugyanúgy az eredményekért küzdök, 
és ugyanúgy csapathajóban ülök vezér
evezősként. Ugyanúgy hiszem, hogy ta
pasztalt szakemberekből álló csapattal a 
hátam mögött bármit el lehet érni, ezért 
is fogalmazok gyakran többes számban. 
Van egy szokásom: elalvás előtt szám
adást készítek, és képzeletben zöld pi
pával vagy piros iksszel értékelem az el
telt napot – jelentem, döntő többségben 
vannak a zöld pipák.

– Amikor a megválasztása után pár 
héttel beszélgettünk, rendszerető polgár-
mesternek nevezte magát, utalva a gyer-
mekkorából hozott „rend a lelke minden-
nek” nagyapai szellemi örökségre. Hogy 
áll a „rendcsinálással” Gödön?

– Hozzákezdtünk, kívülbelül, az ut
cákon és az intézményekben egyaránt. 
Beleértve a képviselőtestületi munkát is: 
elértük, hogy a korábbi, nemegyszer éj
szakába nyúló veszekedések és rendkívüli 
ülések helyett rendszerint elég a szokásos 
havi egy tanácskozás, ahol másfélkét óra 
alatt, komolyabb viták és személyeskedés 
nélkül fontos döntések születnek. Ezt óri
ási eredménynek tartom.

Ha a kinti rendre gondolok, elsőként 
a zöldhulladék jut eszembe. Már nyár 
elején sikerült megállapodást kötni a 
Gödi Hulladékgazdálkodási Nonprofit 
Kft.vel, így önkormányzati segítséggel 
július elejétől a zöldhulladék ingyenes 
leadását és a háztól történő elszállítá
sát is biztosítja a cég; utóbbit ráadásul 
jelentősen olcsóbban, mint korábban. 
Az időjárásra tekintettel december 9ig 

meghosszabbítottuk az átvételi pont 
nyitvatartását. Olyan helyeken is lenyír
tuk a füvet, ahol előtte évekig nem gon
dozták a közterületet – 2024ben még 
több részt szeretnénk bevonni a gon
dozásba, a fásítási és virágosítási prog
ramba. Szépen alakul a rend, de bőven 
akad még feladatunk.

– Az emberek jellemzően azokra az 
ügyekre reagálnak legérzékenyebben, 
amiket – némi túlzással – a saját bőrü-
kön éreznek nap mint nap.

– Így igaz. Az a tapasztalatom, hogy 
a gödiek leginkább egy élhetőbb, rende
zettebb, egészségesebb városra vágy
nak. A leggyakoribb témák, amelyekkel 
az emberek odajönnek hozzám az utcán 
és a rendezvényeken, illetve felkeresnek 
a havonkénti fogadóórámon: az utak 
és járdák rossz állapota, a közvilágítás, 
a felsőgödi posta és bankautomata hi
ánya, a bölcsődék, óvodák és iskolák 
telítettsége.

– Ezek közül melyik területen sikerült 
jelentős mértékben előrébb lépni az el-
múlt hónapokban?

– Örömmel mondhatom, hogy mind
egyiknél érdemi lépések történtek. Néz
zük először az úthelyzetet: lezajlott az 
útépítésre kiírt közbeszerzés, négy utca 
aszfaltozása mellett újabb négy tervezése 
folyik. Hadd említsem meg a gödi közle
kedésben kulcsfontosságú Duna és Béke 
út komplex felújítása mellett a kátyúzást: 
nemrég lakossági bejelentések alapján 
felmértük a javítható szilárd burkolatú 
utak állapotát, és közel 100 helyszínen 
nagyjából 300 úthibát szüntettünk meg. 
Rengeteg jó minőségű járdát is szeret
nénk építeni a következő időkben.

A város elavult közvilágítása ügyében 
is sürgősen lépni kellett. Július végén el
készült a NemeskériKiss Miklós út köz
világítása a temető és az Oázis lakópark 
között, 22 lámpaoszloppal 650 méter 
hosszan; tavasszal pedig elindul majd a 
komplex közvilágítási programunk.

– A Gödi Körkép októberben címla-
pon hozta a jó hírt, hogy új bölcsődével 
gyarapszik Göd. Hogyan sikerül megva-
lósítani?

– Városunk komoly támogatást nyert 
egy új tagintézmény felépítésére az RRF 
Bölcsődei nevelés fejlesztése című pá
lyázatán. A két évvel ezelőtti kudarc után 
– amikor is a helyszínről folytatott meddő 
vita miatt végül az önkormányzat vissza
utasította a megnyert 480 millió forintot 
– ezúttal meg is épül az intézmény, ami
re nagy szükség van Gödön. Ráadásul 
a korábbinál jóval nagyobb, 840 millió 
forintos támogatásból és várhatóan mi
nimális önrésszel tudjuk megvalósítani. 
Idén elindul a kivitelezés, és 2025ben 
várhatóan elkészül az új bölcsődei épü
let. A korábbi tervezet a túlzsúfolt Jávor
ka utcába képzelte el a bölcsődét, ehe
lyett jól megközelíthető helyen épül meg 
az új gödi intézményünk.

Döntő többségben a zöld pipák
Eredményesnek tartja a maga mögött hagyott bő fél évet Kammerer Zoltán, városunk polgármestere. 

A sportolóként háromszoros olimpiai bajnok városvezető májusban nagy fölénnyel nyerte meg 
az időközi polgármester-választást, azóta Göd számos területen ért el jelentős eredményt. 

Lépésről lépésre tekintettük végig vele, hogy mi minden történt Gödön az elmúlt hét hónapban.

Interjú
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– Ősszel lapunk érdeklődésére azt 
nyilatkozta, hogy folyamatos egyezteté-
sek zajlanak a Magyar Posta Zrt.-vel a 
felsőgödi postai szolgáltatás újraindítá-
sáról. Hol tartanak a tárgyalások?

– Decemberben eldőlt, hogy városunk 
kedvezményes áron megvásárolja a felső
gödi posta épületét. A Magyar Posta Zrt.
vel postapartneri megállapodást köt Göd 
városa, és a tervek szerint február végén 
nyithat újra a hivatal. A saját postánkon 
minden megszokott szolgáltatás elérhető 
lesz, és a városrészben beüzemeltetünk 
bankautomatát is. Azért döntöttünk az 
épület megvásárlása mellett, mert ponto
san érzékeltük, hogy milyen sokan fájlalták 
a posta bezárását, és mennyi bosszúsá
got okozott a felsőgödieknek a hiánya.

Engedjen meg egy személyes meg
jegyzést a postaügy kapcsán: engem 
nem mint polgármestert, hanem emberi
leg zavar, hogy folyamatosan rajtam kéri 
számon az előző városvezetés azt, ami
re ők nem tudtak megoldással szolgálni. 
Korábban a felsőgödi posta újranyitása 

megmaradt az ígérgetés szintjén, de 
egyeztetéseket, tárgyalásokat nem kez
deményezett senki, érdemi lépés nem 
történt – most a város anyagi áldozato
kat vállalt, viszont így gyarapszik a köz
vagyon, és a posta újra ki fog nyitni.

– 2023-ban rendkívül későn, csak jú-
niusban lett a városnak elfogadott költ-
ségvetése. Mi várható idén?

– Már gőzerővel folynak az előkészü
letek, terveink szerint január végére ösz
szeáll Göd 2024es költségvetése. Nem 
fordulhat elő az a kaotikus állapot, mint 
tavaly: a május végi hivatalba lépésem 
után, néhány hét alatt kellett lefektetni 
és elfogadtatni a város működéséhez 
szükséges pénzügyi alapokat.

Ha mindent összeszámolok, az el
múlt hét hónap során közel 3,5 milliárd 
forint érkezett a városba Pest Vármegye 
Önkormányzatától és egyéb pályáza
tok által. Sőt, a közműcégekkel kötött 
kedvező szerződések révén is több 
százmillió forintot spórol a város a kö
vetkező két évben a gödi intézmények 
rezsiszámláján: a gázt októbertől az ötö
déért kapjuk, mint korábban, a villanyért 
pedig januártól 55 százalékkal keveseb
bet kell fizetnünk. Az egyik legfontosabb 
célként tűztem ki a megválasztásomkor, 
hogy a város újra stabilan működőképes 
legyen. Sikerült.

–  Még júniusban módosították a kép-
viselő-testület szervezeti és működési sza-
bályzatát, megnövekedett a polgármester 
hatásköre, és új bizottsági-tanácsnoki 
struktúrában folyik a munka. Eredményes-
nek bizonyultak a változások?

– Igen, a város működése dinamiku
sabb és hatékonyabb lett – e felé pedig 
csak határozott változással lehetett elin
dulni. Nyolc kulcsfontosságú terület élé
re került egyegy tanácsnok. Azt látom, 
hogy a képviselők többsége így jobban 
magáénak érzi a város problémáit, hi
szen a felhatalmazással személyes fele
lősség is együtt jár.

Szeretném közülük kiemelni Lenkei 
György szociális és társadalmi segítség
nyújtásért felelős tanácsnokot, aki kép
viselőként már 25 éve aktívan dolgozik 
városunkért. Mindig számíthatok Markó 
József városüzemeltetési és testvérvárosi 
kapcsolatokért felelős tanácsnok korábbi 
városvezetői bölcsességére és tudására, 

Nem volt panasz sem az I. Gödi DunaFeszt 
hangulatára, sem a lecsófesztivál ízeire!

Októberben fergeteges 
sörfesztivál zajlott 
a Gödi ParIPA jegyében

A tervek szerint február 
végén nyithat újra 
a felsőgödi postahivatal
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ahogy Lőrincz László sportért és sport
programokért felelős tanácsnok szakmai 
tapasztalataira is. Dr. Pintér György egy
házügyekért, társadalmi kapcsolatokért 
és kulturális ügyekért felelős tanácsnok 
érdemei elévülhetetlenek a Pénzügyi és 
Jogi Bizottság élén is, a novemberi ülé
sen pedig az ő kezdeményezésére sza
vazta meg a testület azt, hogy 2024ben 
két új szoborral bővül Göd: a templom
építő Bozóky Gyulának és Kincsem hűsé
ges macskabarátjának szobrával.

A végére hagytam azt a személyt, 
akinek elhivatottsága és aktivitása mind
annyiunk előtt példaként állhat: a 85 
éves Csányi József alpolgármester évti
zedek óta áll a köz szolgálatában. Rend
kívül hálás vagyok neki a támogatásáért, 
a közös munkánkért.

– Milyen a város kapcsolata a Sam-
sung SDI-vel?

– A korábbi évek gyakorlatától eltérő
en folyamatos az egyeztetés és a kom
munikáció Göd Város Önkormányzata 
és a gyár között. Tartjuk magunkat ah
hoz az alapvetéshez, hogy nekünk min
dig a gödiek biztonsága az első. Azért 
törekszünk a független monitoringrend
szer kiépítésére, hogy magunk is ellen
őrizni tudjuk a gödi talajvizet, a levegő 
minőségét és a zajszennyezettséget. 
Júniusban a testület húszmillió forintot 
szavazott meg hat monitoringkút létesí
tésére, folyik a közbeszerzés; várhatóan 
tavasztól saját adataink lesznek.

A gyár vezetősége tartja a koráb
bi ígéretét a helyi sport és kulturális 
élet, a rendezvényeink támogatására, 
a város szépítésére. Például, immár 
hagyományként, a gyermekek Mi kulás
ünnepségét tette gazdagabbá a Sam
sung SDI Mikulásajándék. Ha a Közút 
befejezi az útépítést a gyár környékén, 
megkezdődik az ígért véderdő telepíté
se több mint 1000 fa elültetésével. Ok
tóber közepén átadtuk a város legújabb 
és legmodernebb játszóterét a Termál
fürdő szomszédságában, amit teljes 
egészében a Samsung finanszírozott.

Itt jegyezném meg, hogy a vadonatúj 
játszóhely sikerén felbuzdulva tavasztól 
az összes gödi játszóteret szeretnénk 
fejleszteni. Az önkormányzat tervei közt 
szerepel, hogy szavazásra bocsátjuk 
majd, milyen új játékokkal bővítsük az 
egyes játszótereket.

– Jól érzékelem, hogy Göd kiemelten 
kezeli az idősek ügyeit?

– Így van, nagy tisztelettel és megbe
csüléssel fordulunk szüleink és nagyszüle
ink korosztálya felé amiatt, amit átéltek a 

viharos történelmi időkben, és nem lehe
tünk elég hálásak nekik azért, amit értünk 
tettek, tesznek. Emlékszem, amikor su
hanc koromban beültünk valahová a have
rokkal, én inkább az öregekkel beszélget
tem, kerestem a társaságukat, szerettem 
a bölcsességeiket. Valahogy nekem min
dig az idősebb generációhoz húzott a szí
vem, rendkívül „nagyapás” voltam. 

A korábbi kezdeményezéseinken túl ad
vent idején két meglepetéssel készültünk a 
65 évnél idősebbeknek. Az önkormányzat 
összesen 3800 ajándékcsomagot állí
tott össze, és több mint 300 gödi gyerek 
közreműködésével eljuttattuk az idősek 
otthonaiba. Ezenkívül ingyenes koncertre 
invitáltuk őket: a Huzella iskola tornacsar
nokában Kovács Kati és Poór Péter lépett 
fel háromszor hatalmas sikerrel.

–  Milyen visszajelzéseket kapott a he-
lyi idősektől, akár a saját szüleitől?

– Elárulom, hogy a mi családunkban 
magas a mérce, nálunk a komoly tel
jesítmény és a sok munka a természe
tes, ezért nem jár naponta dicséret. A 
szüleim minden városi rendezvényen 

Az aradi vértanú Schweidel József új emlékkövét egyenes ági leszárma-
zottai is megkoszorúzták

Megújult a Kastély óvoda homlokzata

2024 legelején kedvezményes áron megvásároljuk a felsőgödi posta 
épületét, amit hamarosan újranyitunk
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ott vannak, a koncertre is a barátaikkal 
közösen mentek, rendkívül élvezik eze
ket a programokat – ez a leghitelesebb 
visszajelzés arra, hogy jó úton járunk, 
amikor például találkozási lehetősége
ket teremtünk számukra. Mások kedves 
köszönő szavai, a számtalan üzenet is 
mindmind jóleső visszaigazolások szá
momra, és megerősítenek abban, hogy 
a jövőben is mindent megtegyek a gödi 
idősek kényelméért és biztonságáért.

– Választási programjában hangsú-
lyosan szerepelt a közösségépítés, és 
állta is a szavát: színvonalas városi ren-
dezvények sora szerepelt a 2023. évi 
naptárunkban. Elégedett? 

– Igen! Nyárzáró DunaFeszt, kakaós
csiga, lecsó és sörfesztivál, adventi gyer
tyagyújtások és jégpálya a Kincsem Ud
varházban, továbbá közeleg a január 13i 
kolbászfesztivál – szívmelengető már a 
felsorolás is! Folyamatosan próbáljuk ösz
szehozni a különböző generációkat, hogy 
egy összetartó városi közösség épüljön.

Ez a vágyam személyes régi emlé
kekből táplálkozik: kissrác koromban 
körülbelül tízezren laktunk Gödön, és ha 
kimentem az utcára, mindenkit ismer
tem, nem győztem köszönni. A település 
azóta város lett, közel 23 ezer lakossal 
– az emberek kevésbé állnak egymás
sal szóba, sok mindent online intéznek. 
Szeretném, hogy ebben az egyre jobban 
elszigetelődő világban a gödiek igenis 
megismerjék egymást, a régi ismerő
sök újra találkozzanak, és kialakuljon az 
együttműködési szándék az itt élők kö

zött. Ezért nem „csak” rendezvényekre 
hívom őket, hanem közösségbe is.

– Honnan tájékozódhatnak a lakosok 
a városi élet eseményeiről?

– Negyedévente megjelenő ingyenes 
lapot indítottunk Pezsgő Város címmel, 
az első szám a téli gödi programok so
kaságában segít kiigazodni december 
elejétől február végéig. Ez nemcsak egy 
programfüzet, hanem egyfajta gödi kis
okosnak is szánjuk, amelyben vasúti, 
komp és buszmenetrend, felekezeti 
miserend, valamint egyéb közérdekű in
formációk is helyet kapnak.

Én 2023 nagy vívmányának tartom, 
hogy sikerült felélesztenünk a város több 
mint harmincéves múltra visszatekintő 
lapját, a Gödi Körképet, amely két évig 
aludta Csipkerózsikaálmát, de szep
tember óta gőzerővel működik. A város 
közéleti magazinja a gödi identitás része, 
hónap elején ott van minden postaládá
ban, és letölthető a god.hu oldalon is.

– A közösségépítés másik eszköze a 
sport, ami háromszoros olimpiai bajnok 
kajakosként nyilvánvalóan a szívügye. 
Hogyan látja Göd sportéletét?

– Számomra a gödi sport kicsit olyan, 
mint egy csillagszóró: kiválóan működnek 
a szakosztályok és a csapatok, de min
denki egyéni utakat járva szikrázik. Ezért 
a jövőben azon dolgozunk, hogy együtt 
gondolkodjunk, egy irányba tartsunk. 
Szeretnénk megemelni a költségvetésből 
adott támogatásokat, erősíteni az élsport 
mellett a közösségi sportéletet, nyitni a la
kosság felé, a gyerekektől az idősekig. A 
Széchenyi csárda már tervbe vett felújítá
sával egy ütemben a csónakház megúju
lásán is dolgozunk. Tele vagyunk tervekkel.

– Sportolótársai már javában a párizsi 
olimpiára hangolnak. Ön milyen kihívás-
ra készül 2024-ben?

– A sportnyelvnél maradva: úgy élem 
meg, hogy 2023 májusában egy válo
gatóversenyen indultam, ahol sikeresen 
kvalifikáltam magam, így 2024ben ismét 
rajthoz állhatok, vár rám egy újabb komoly 
megmérettetés. Már formálódik az az ütő
képes csapat, amellyel a hátam mögött 
indulok a júniusi önkormányzati választá
sokon: újra a polgármesteri székért és az 
5. számú választókerület képviselői címé
ért. Amikor eljön az ideje, be fogom mu
tatni a pártpolitikától mentes, Gödön élő 
és Gödért tenni akaró csapatom tagjait. 
Hosszú távra tervezek, és állandó csa
patban gondolkodom, akárcsak egykor 
sportolóként. Szijjártó Gabriella

FOTÓK: JANI MARTIN ÉS KOVÁCS BOGLÁRKA

Évente kétszer szokták virágosítani a várost

A múlt és a jövő sportolóbajnokai

A járda- és útépítés nem áll meg jövőre sem
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Tizenöt éves a Gödi Rotary Klub

Minden év júliusában egyhetes nem
zetközi ifjúsági tábort szerveztek 2010
től. Kilenc év alatt 33 országból 151 
diákot fogadtak és mutatták meg nekik 
Gödöt, a Dunakanyart, fővárosunkat, 
egyfajta kulturális küldetést is teljesítve. 
Sajnos a Covidjárvány ennek a prog
ramnak sem kedvezett, azóta is kere
sik azt az újfajta megközelítést, mellyel 
újra lehetőség nyílna a nyári sporttábor 
megszervezésére.

Hosszabb külföldi tartózkodást kínál 
a Rotary nemzetközi ifjúsági csereprog
ram, melynek keretében a gödi klub 12 
helyi diák külföldi tanulmányait tette 
lehetővé, illetve három külföldi diákot 
látott vendégül helyi fogadó családok 
támogatásának is köszönhetően. Az 
ifjúsági programok finanszírozására jó
tékonysági bálokat szerveztek.

A jó gyakorlatokat tapasztalatcsere 
útján megosztják egymással az ország 
különböző pontjain tevékenykedő klu
bokkal. Így például a Szegeden nagy 
sikerrel alkalmazott módszert felhasz
nálva, éveken át mutatták be a szep
temberi iskolakezdést követően a gödi 
diákoknak az „Érted?!” baleseti szimu
lációs előadást, amely az ittas, illetve 
kábult állapotban történő gépjárműve
zetés veszélyeire hívja fel a figyelmet. 
Ezt a programot idén átvette a dunake
szi klub, és ők viszik tovább a stafétát.

A veszprémi–balatonfüredi klubtól 
származik a „Fuss az iskoládért 1911 
métert” elnevezésű futóverseny ötlete. 
Az adaptálást követően 2023ban már 
negyedik alkalommal álltak rajthoz a 
gödi gyerekek is, és részvételükkel – a 
klub támogatóinak köszönhetően – ér

tékes sportszerutalványokat nyertek 
iskoláiknak.

Eredeti gödi „specialitás” és egy
re terjed a kerékpáros szerelőpont, 
melyből a rotarysok összesen négyet 
telepítettek helyben: a Kincsem Udvar
háznál,  a Huzella iskolánál, a Németh 
László iskolánál és a Pázmány Péter 
utcai biciklis pihenőnél. Ezekbe az osz
lopokba a nyomásmérős pumpán kívül 
további 31 szerszámot helyeztek el.

Még mindig a sporthoz kapcsolódik 
városunk kiemelkedő sporteseményei
nek támogatása, ennek példája az au
gusztus végi Göd Kupa Rotaryfutama is.

Településünk több pontján helyeztek 
el virágládákat, melyeket folyamatosan 
karbantartanak, ezekbe rendszeresen 
friss virágokat ültetnek. A Sportterasz
szal szemben, az addig parkolónak 

használt vízműterületen fákat ültettek, a 
parkot sövénnyel vették körbe, így ott 
nyugodtan játszhatnak a gyerekek.

A Gödi Rotary Klub sikeres program
jai megtisztelő elismerésének jeleként, a 
Magyarországi Rotary Klubok Szövet
ségének felkérésére 2023. július 1től dr. 
Bognár Viktor klubtag alkormányzóként 
koordinálja a KözépMagyarországi ré
gió Rotaryklubjainak (Dunakeszi, Göd, 
Komárom, Szentendre, Tatabánya, Vác) 
tevékenységét. VPK

Fontos társadalmi 
szerepvállalásokat tesz 
a Gödi Rotary Klub Egyesület. 
A 2008-ban alakult helyi klub 
jelenleg tizenöt tagot számlál, 
többen közülük alapítók. Közös 
jellemzőjük, hogy valamennyien 
ott tartanak egyéni életükben, 
hogy már lehetőségük van 
visszaadni a társadalomnak 
abból, amit eddig kaptak.

PONTOSAN. A Gödi Rotary Klub kedd 
esténként 19:30tól klubülést tart az Ilka 
csárda különtermében, ahol átbeszélik 
a programjaikkal összefüggő kérdése
ket, feladatokat; neves előadókat felkér
ve rendszeresen szerveznek nyilvános 
ismeretterjesztő előadásokat. A klub 
nyitott az új tagok felvételére, az érdek
lődőket szívesen látják találkozóikon. 
Bővebb információt a rotaryclubgod.hu 
oldalon lehet róluk olvasni.



11Interjú

„Ez egy olyan év lesz, amikor mi, ma
gyarok együtt, összefogva megint egy 
lépést tehetünk előre. Tavaly a szom
szédos országban folyó háború hatásai 
begyűrűztek ugyan Magyarországra, de 
mi mégis szerencsések vagyunk, hiszen 
a mindennapjainkat békében és bizton
ságban tölthetjük. Az idei pedig a remény 
éve lesz” – mondta el Tuzson Bence, aki 
beszélt arról is, hogy térségünkben újult 
erővel folytatódnak ebben az esztendő
ben a beruházások. Így például Gödön 
hamarosan elkezdődhet a meglévő út
hálózat fejlesztése, erre ugyanis az előző 
év utolsó napjaiban már megkapta a várt 
támogatást a város, a közeli Csomád 
pedig járdaépítésre fordíthatja a szüksé
ges forrásokat.

Tuzson Bence decemberben fővéd
nökként vett részt, immár hagyományo
san, a Magyar Nyelvőr Díjak átadásán 
a Magyar Tudományos Akadémián. A 
rangos elismerést ezúttal Haader Lea, az 
MTA Nyelvtudományi Intézetének nyu
galmazott tudományos főmunkatársa, 
Ádám Zita tanár, a felvidéki oktatásügy 
meghatározó személyisége és Bartos 
Erika író, meseíró, építészmérnök ve
hette át. A magyar szavakat még soha 
annyian nem írták le, mint mostanában, 
de kérdéses, hogy a Zuckerbergvilág, 
a modern internet közege mennyire vál
toztatja meg nyelvünket – fogalmazott 
Tuzson Bence. A képviselő elmondta: 
„Négyötszáz évente van ekkora váltako
zás a kommunikáció világában, így most 
különösen fontos azok munkája, akik so
kat tesznek a magyar nyelvért. A Magyar 
Nyelvőr Alapítvány célja, hogy a magyar 
nyelv megőrzését, kutatását, ápolását 
szolgáló rendezvényeket, kiadványokat, 
törekvéseket támogassa, emellett erköl
csi és anyagi elismerésként évről évre 
Magyar Nyelvőr Díjjal jutalmazza az arra 
érdemes személyeket. Megbecsülés il

leti ugyanis mindazokat, akik munkájuk 
során a mindennapokban sokat tesznek 
a magyar nyelv megőrzéséért és fenn
maradásáért. Az alapítvány tavaly meg
rendezte a legnagyobb magyarországi 
retorikaversenyt, emellett adományokat 
vitt a Felvidékre és Erdélybe, illetve részt 
vett az Eötvösszónokverseny megren
dezésében is.”

A miniszter nagyon fontosnak tartja, 
hogy a különböző nemzedékek odafi
gyeljenek egymásra, éppen ezért volt 
kiemelt jelentősége annak, hogy Gödön 
az idősek tavaly a korábbi évek gyakor
latához képest sokkal nagyobb figyelmet 
kaptak. Emlékeztetett arra is, hogy az 
önkormányzat a nagyrabecsülés jeleként 
tripla karácsonyi gálakoncertet szerve
zett az idősebb korosztálynak, valamint 
ajándékcsomagot is összeállított min
den 65 évnél idősebb gödi lakosnak. 
Ezeket a csomagokat pedig helyi kisis
kolások vitték ki az érintettek otthonába, 
akik közül többen – saját ajándékként, 
meglepetésként – rajzokat is készítettek, 
munkájukkal személyessé tették az aján
dékozás gesztusát, ezzel is hozzájárulva 
az ünnepek bensőségességéhez, meg

hittségéhez. „Ez így már önmagában is 
egy olyan találkozási pont volt, amely
ben a különböző nemzedékek egymás
ra találhattak a megbecsülésben és a 
tiszteletben, ugyanakkor az egész város 
megmozdult egy nagy közös nemes cél 
érdekében. A fiatalabbak nagyon örültek 
a Kincsem Udvarházban megnyílt városi 
jégpályának, amely még mindig látogat
ható, és ahol én is tettem néhány kört a 
gyermekeimmel. Mindezek a kezdemé
nyezések azt jelzik számomra, hogy a 
városban valóban jó irányban haladnak 
a dolgok, és nagyon fontosnak tartom, 
hogy az idén is ezen az úton induljunk to
vább. Ehhez járul majd hozzá a hamaro
san kezdődő infrastrukturális beruházás, 
vagyis a meglévő úthálózat fejlesztése.”

Gödön a Németh László és a Huzella 
Tivadar általános iskola tanulói kaptak az 
év végén ingyenes notebookokat – nyi
latkozta lapunknak a képviselő, aki sze
rint egyre inkább felértékelődik és előtér
be kerül az okoseszközök használata az 
oktatásban, ezért meggyőződése, hogy 
ehhez minden feltételt biztosítani kell a 
gyermekek számára. „Okoseszközö
kön, alkalmazásokon keresztül érhető el 
a tananyagok egy része, illetve az online 
feladatok, ehhez pedig értelemszerűen 
alkalmazkodni kell – ebben segítünk, 
ezért nem is ez az első eset, hogy note
bookokkal, laptopokkal támogattuk 
településeink iskolásait, hiszen már ko
rábban is adtunk ajándékba oktatást, 
tanulást támogató eszközöket. A Kle
belsberg Központ országszerte mintegy 
száznegyvenezer tanulói notebookot 
osztott ki az állami, egyházi, nemzetiségi 
önkormányzati és alapítványi fenntartá
sú köznevelési intézmények hetedik és 
tizedik évfolyamán tanuló diákok között, 
így Gödön is, ezeket az eszközöket pe
dig teljesen díjmentesen kapták meg az 
iskolások.”

Tuzson Bence: „A mindennapjainkat 
békében és biztonságban tölthetjük”

Új lendülettel folytatódnak térségünkben az idén a beruházások, így például Gödön 
hamarosan elkezdődhet a meglévő úthálózat fejlesztése, amire a város 

az előző év végén kapott támogatást – mondta el a lapunknak adott nyilatkozatában Tuzson Bence, 
városunk és térségünk országgyűlési képviselője, hazánk igazságügyi minisztere.
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Gáll Árpád és felesége, Margitka szeren
csésnek érzi magát: valamikor, nagyon 
régen a Balatonnál hallották már élőben 
énekelni Kovács Katit, meg a tévében 
is mindig szívesen nézték a műsorát, 
de hogy helybe jön Gödre, az tényleg 
kellemes meglepetésként érte őket. 
„Mindkét művész szorosan hozzátarto-
zik a fiatalságunkhoz. A polgármester 
meghívóját olvasva egyetlenegy percig 
sem haboztunk, hanem regisztráltunk az 
ingyenes koncertre. De ha fizetni kellett 
volna, akkor is szívesen áldoztunk volna 
rá, mert annyira örülünk, hogy végre van 
olyan kulturális program, ami kifejezetten 
ránk, idősekre van hangolva.”

A Gáll házaspár a fülbemászó dal
lamokon kívül a tartalmas szövegeket 
emelte ki mindkét fellépő slágereivel 
kapcsolatban: ezek a sorok olyan ér
tékrendet és minőséget hordoznak, 
amelyekből évtizedek alatt sem „kopott 
ki” a fontos üzenet. Az előadóművé
szek nem tűntek el a „zenei süllyesztő
ben”, ma is sokan kíváncsiak rájuk.

Való igaz, Gödön is a tervezett kettő 
helyett háromra kellett emelni a kon
certek számát, annyi idős lakos jelent
kezett a polgármester meghívására. A 
fellépők személye sem a véletlen műve, 
tudtuk meg Kammerer Zoltántól: „Egy 
kis közvélemény-kutatást végeztünk az 
idősebbek körében, és erre a két éne-
kesre szavaztak a legtöbben. Kovács 
Kati és Poór Péter, ez egy nagyon jó 
kombinációnak ígérkezett: őket feles-
leges bárkinek bemutatni, hiszen az 
elmúlt évtizedek legismertebb magyar 
slágereit jegyzik. Nagyon szerettünk 
volna olyan programot kínálni, ami 
tényleg városunk idősebb lakosainak 
igényeire fókuszál, nekik kínál találkozá-
si lehetőséget és élményt.”

Poór Péter szerint nagy szükség van 
napjainkban a derűre és az optimiz

musra, ezért a repertoárjából bőség
gel válogatott vidám örökzöld dalokat. 
A Szeressük egymást, gyerekeket 
ugyanúgy vele fújta a közönség, ahogy 
ezt is: „Nem az a fontos, az ember hány 
éves, csak a szíve legyen fiatal.” Műso
ra karácsonyi áhítatba ringató blokkal (a 
Pásztorok, pásztorok és a Mennyből az 
angyal című énekekkel) zárult, amelyet 
nagy tapssal jutalmazott a közönség.

Kovács Kati is mesterien adagolta 
a vérpezsdítő slágereket, a Józsi, hol 
vagy? meg a Szólj rám, ha hangosan 
énekelek ugyanolyan jól áll a korta
lan, energiabomba énekesnőnek, mint 

az Ave Maria és a Máté Péterdal, az 
Azért vannak a jó barátok. A Kossuth 
és Lisztdíjas énekesnő a három gödi 
napra másmás zenei palettával ké
szült, sőt a közönség is kérhetett, így 
például szerdán az első sorból Máriá
nak köszönhettük, hogy elhangzott az 
andalító Indián nyár is.

A koncertek mindhárom napon ven
déglátással zárultak. Amíg a férfiak el
mentek enni és innivalóért, az egyik 
négyfős tősgyökeres felsőgödi hölgy
koszorúval kielemeztük a gödi dupla 
meglepetéseket. Szerintük csupa hasz
nos és minőségi élelmiszert tartalmaz 
az ajándékcsomag, hálásak a figyelmes 
gesztusért, ahogy a fellépők kiválasztá
sa is telitalálat; erre a két névre még a 
férfiak is szívesen kimozdultak otthon
ról, jegyzik meg. Egyébként a nyárzáró 
és az őszi gasztronómiai fesztiválokra is 
kilátogattak, azokat is nagyon élvezték 
napközben, de az esti bulin – érthető 
módon – már nem az idősebb korosz
tály volt a célközönség. Most viszont 
minden a helyére került: elhiszik, hogy 
Gödön igenis minden generáció számít!

Minden gödi számít!
Az adventi időszakban különösen hangsúlyos volt Göd Város Önkormányzatának azon vállalása, 
miszerint kiemelten kezeli az idősek ügyét. Kammerer Zoltán polgármester kezdeményezésére 

decemberben a város két meglepetéssel: ajándékcsomaggal és ingyenes gálakoncerttel kedveskedett 
a 65 év feletti lakosainak. A Huzella iskola tornacsarnokában Kovács Kati és Poór Péter lépett fel 
hatalmas sikerrel – a nagy érdeklődésre tekintettel a művészek nem dupláztak, hanem tripláztak 

december 12–13–14-én. Némi korengedménnyel a Gödi Körkép is velük bulizhatott.

Köszönjük szépen a törődést, 
ami nem csak ígéretekben 
nyilvánul meg, hanem 
tettekben is. További jó munkát, 
egészséget és kitartást kívánok! 

Schlafferné Takács Veronika, 
Facebook



A Máté Péterdíjas énekes, zenetanár, 
színész lapunknak elmesélte, hogy 
anno a „csúcsévben” 652 fellépést 
vállalt, nemegyszer pénteken, szomba
ton és vasárnap négynégy koncertet. 
Mostanság, közeledve a nyolcvanhoz, 
persze jóval kevesebbet lép fel, de 
akkor akár az országhatáron túlra is 
szívesen elmegy, többek között Szlo
vákiába, Erdélybe, Délvidékre hívják. 
Régen rendszeresen visszajárt az USA
ba, Kanadába, Ausztráliába is. 1998
ban megkapta a Magyar Köztársasági 
Arany Érdemkeresztet a magyar kultúra 
külföldön való terjesztéséért.

Elismeri: a zene egészen kisgye
rekkora óta függőség nála. A hábo
rú után egy félig lebombázott házban 
éltek együtt kilencen. Annak idején 
még nem volt televízió, rádió is alig, 
úgyhogy esténként a középső szo
bában összejöttek a családtagok és 
zenéltek. „Sorsdöntő, hogy az ember 
milyen bölcsőben nevelkedik. Nálunk 
az összes nő remekül zongorázott és 
énekelt, gépészmérnök és textilmér-
nök édesapám gyönyörűen hegedült 
– egészen biztosan mindezek hatásá-
ra lettem énekes. A nyelvek szeretete 
is tőle eredeztethető, mert ő az egyik 
diplomáját Párizsban szerezte, a má-
sikat Hamburgban; én pedig angolul, 
németül és olaszul is énekelek.”

Bár Poór Péter a Színművészeti Főis
kola operett–musical szakán végzett, 
és néhány évig dolgozott színházak
ban, 1981 óta táncdalénekléssel foglal
kozik. Ezen a területen ért el kimagasló 
hazai sikereket, sőt, több külföldi fesz
tiválon végzett az élen és nyert közön
ségdíjat. Slágerei közül a Fekete vonat 
az egyik legnagyobb példányszámban 
eladott magyar aranylemez lett.

„Szétszóródva él a három gyerme-
kem, a tizenkét unokám és a két déd-
unokám, de nagyon összetartó család 
vagyunk, folyton jövünk-megyünk egy-
máshoz. Ahogy anno engem is megfer-
tőzött zenével a családom, úgy az én 
gyermekeimnek is van köze a zenéhez: 
a lányom Németországban él, zongo-
raművész és járja a világot; a két fiam 
közül az egyik kiváló dzsessz-zongo-
rista, a másik jól gitározik, emellett van 

egy stúdiója, ahol dzsesszmuzsikusok-
nak szokott klipeket, felvételeket ké-
szíteni – de mindketten csak hobbiból 
zenélnek, más »civil« munkából élnek.”

A táncdalénekes és felesége nagy 
állatbarát, jelenleg öt cica alkotja a 
törzsgárdát. Egy időben tizenhét is 
volt, de azokkal már nem bírtak, úgy
hogy elajándékozták a tanítványok
nak, kollégáknak. Az adventi zsúfolt 
koncertszezon után januárfebruárban 
nyugalmasabb hetek következnek, de 
Poór Péter akkor sem tétlenkedik: stú
diómunkákat, hangszereléseket végez, 
új dalokat ír magának és zenészkollé
gáknak is. „Nem tudom és nem is sze-
retném abbahagyni az éneklést, amíg 
bírom egészséggel, és amíg van rám 
igény. Amíg az emberek szeretik azt, 
amit csinálok, addig szívesen teszem.”
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POÓR PÉTER: Megfertőzött zenével a családom

Tisztelt polgármester úr! 
Nekem egy szó jut eszembe: 
KÖSZÖNÖM! Köszönöm 
a figyelmet, a tiszteletet, 
a kedvességet. Göd kezd életre 
kelni, ami az Ön energiáinak 
eredménye. Köszönet 
azoknak, akik összeállították, 
és azoknak a fiataloknak 
is, akik kézbesítették! 
Áldott karácsonyt kívánok 
mindenkinek! 

Muhr Zsuzsanna, Facebook
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Tudták róla, kedves olvasók, hogy ő az 
egyik legtöbbet díjazott magyar énekes
nő? Pályafutása során több mint hatvan 
zenei díj, szakmai és állami kitüntetés, va
lamint fesztiválhelyezés birtokosa. 1966
ban a Nem leszek a játékszered című 
dalával győzött az első Táncdalfesztivá
lon; ezt követően még két alkalommal: 
1972ben az Add már, uram, az esőt!, 
majd 1981ben az Újra otthon című slá
gerrel diadalmaskodott – ez a bravúr a 
női előadók közül csak neki sikerült.

Öt alkalommal tartották itthon az év 
legjobb előadójának. Ritkaságszámba 
megy a magyar könnyűzenei előadók 
között, hogy Kovács Katit Az év éneke
sének választották Angliában és Német
országban is.

Sosem szerepelt botrányokkal a bul
várlapokban, nem szállt fejébe a dicső
ség. Életében a normákat tisztelő és 
betartó, miközben éneklésében mindig 
a határokat feszegető művész maradt. 
„Azért tudtam a sikerek dacára is min-
dig két lábbal a földön maradni, mert 
édesanyám rendkívül szigorúan nevelt 
mindhármunkat, miközben a háború utá-
ni években nagyon sokat szenvedett. A 
testvéreimmel mindig igyekeztünk meg-
hálálni ezt a szeretetet. Az egyik legsike-
resebb dalom az Úgy szeretném meg-
hálálni című lett, amelynek minden sorát 
halálosan komolyan gondolom. Édes-
anyám kedvenc dala Schubert Ave Ma-
riája volt, az ő kedvéért írtam hozzá szö-
veget; a kedves gödieknek is el fogom 
énekelni” – mondta lapunknak a fellépé
se előtt. A művésznő nagyon elérzéke
nyült annak hallatán, hogy helyi közvéle
ménykutatás eredményeképpen hívták 
meg városunkba fellépni.

Azt tudták róla, kedves olvasók, hogy 
rendszeresen ír dalszövegeket? Eddig 
több mint hatvan zenére írt verset. Egyik 
legismertebb szövege Vangelis 1492 
című zenéjéhez íródott. „Egy előadás 
után éjjel hazavezettem, bekapcsoltam 
a tévét, és a Híradóban a délszláv há-
borúról volt szó. Akkor még nem láttam 
a filmet, az én dalszövegemet a háború 
borzalmai ihlették. Miért jutott most ez 
eszembe? Mert hátborzongató, hogy 
megint háború dúl a közelünkben...” A 
zenemű első szöveges változata eljutott 
magához az Oscardíjas zeneszerzőhöz 
is, aki levélben gratulált az énekesnőnek.

Egyszer egy újságíró a szeretet szol
gálójának nevezte, miközben mindig a 
maga útját járja. Igazi szabad lélek. „Így 
igaz! Fiatalkorom óta mindent énekelek, 
rockot és popzenét, gospelt és spiri-
tuálét, bluest és dzsesszt, Maria Cal-
las-áriákat és Edith Piaf-sanzonokat, de 
énekeltem már magyar népzenét a Csík 
zenekar kíséretében. Kívülről nézve ettől 
sokszínűbb vagyok – belülről, elárulom, 
az motivált mindig, hogy ilyen széles a 
zenei érdeklődési köröm, és hogy képes 
vagyok ennyifélét elénekelni, a hangom 
alkalmassá tesz rá.”

És azt tudták róla, kedves olvasók, 
hogy több mint húsz filmben és színpa
di prózai szerepben láthattuk, valamint 
szinkronhangként is kipróbálhatta ma
gát? „Képzelje, a napokban láttam a té-
vében Jancsó Miklós Fényes szelek-jét 
és a Bácskai Lauró István rendezte Ha-
mis Izabellát! Nem én akartam filmezni, 
mindig a rendezők kerestek meg engem, 
az én karakterem kellett nekik a vászonra. 
Ma sem hiszem el, hogy egykor olyan ne-
ves színészekkel játszhattam együtt, mint 
például Latinovits Zoltán, Bujtor István, 
Madaras József és Kozák András.”

Kovács Kati 2021 óta a Magyar Kultú
ra Lovagja. Magyarországon 116, külföl
dön 25 önálló lemeze jelent meg, továb
bá 328 gyűjteményes albumon jelentek 
meg felvételei. A magyar hanglemezgyár
tás történetében a legtöbb szólólemezzel 
rendelkező előadóművész, akinek több 
mint 500 dal szerepel a repertoárjában.

Indulnia kellett a színpadra, búcsú
zóul csak ennyit súgott oda: „Szeretek 
szerepelni, még mindig és nagyon, ez az 
igazság.” Sz. G.

JANI MARTIN FELVÉTELEI
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KOVÁCS KATI: Szabad lélek vagyok

Köszönjük szépen az ajándék
csomagot. 2001 óta élünk itt, 
és 2005 óta vagyunk 
nyugdíjasok. Nem vártunk ilyen 
kedvességet. Kellemes ünnepet 
és boldog új évet kívánunk! 

Ferenci Péter, Facebook
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Kammerer Zoltán kezdeményezésére 
az október 25i képviselőtestületi ülés 
elfogadta az új karácsonyi támogatást. 
E szerint a város, megbecsülésének 
kifejezéseképpen, a 65. életévét betöl
tött, Gödön bejelentett lakóhellyel ren
delkező lakosoknak ajándékcsomagot 
állított össze. Az összesen 3800 darab, 
„Hajrá, Göd!” feliratú dobozban helyet 
kapott kolbász, lekvár, tea és méz is.

Szintén a polgármester ötlete volt, 
hogy a meglepetésbe vonják be a helyi 
gyerekeket – ezzel is hidat építve a kü
lönböző generációk között. Karácsonyi 
rajzpályázatot hirdettek a diákoknak, 
és a díjnyertes alkotások szerepeltek 
az ajándékcsomaghoz mellékelt üd
vözlőlapokon. (Cikkünkhöz a Huzella 
Tivadar Két Tanítási Nyelvű Általános 
Iskola, valamint a Gödi Németh Lász

ló Általános Iskola és Alapfokú Mű
vészetoktatási Intézmény tanulóinak 
rajzaiból válogattunk néhányat.) Az 

ajándékcsomagok több mint 300 gödi 
gyerek közreműködésével jutottak el az 
idősek otthonaiba.

Kapocs a generációk között

Kammerer Zoltán polgármester besegített 
Medvey Kincsőnek, néhány idősköszöntő cso-
magot együtt kézbesítettek Felsőgödön

A GDSE Tánciskola növendékei is – köztük Dézsi 
Boróka – örömmel járták Göd utcáit, és a szép-
korúaknak szeretettel adták át az önkormányzat 
által összeállított karácsonyi csomagokat

Huzella iskola, Adorján Dóra 5. b, I. hely Németh László iskola, Molnár Rados Jázmin 4. d, I. hely

Huzella iskola, Eszes Fruzsina 4. c, II. hely Németh László iskola, Balogh Dorka 6. b, I. hely Németh László iskola, Ruman Alíz 3. c, különdíjas



Pillanatképek

Decemberben a Kincsem Udvarház lett a gödiek gyülekezőhelye: 
jégpályával és vásárral, szeretetvendégséggel, vasárnaponként 
gyertyagyújtással és műsorral várták a látogatókat. Képes 
válogatásunk segít felidézni néhány meghitt, vidám és közös pillanatot.

Én 42 éve lakom a városban, 34 évet itt is dol
goztam óvónőként, de nem találkoztam eddig 
hasonló gesztussal! A tegnapi (már harmadik) 
könnyűzenei koncert is nagyszerűen sikerült! 
Sok idős ember kimozdult egy kicsit, találko
zott régen látott kedves ismerősökkel, jutott 
idő pár szót váltani egymással is. Köszönjük 
szépen a figyelmet, a megbecsülést, a ven
déglátást és az ajándékokat is! A gyerekek 
bevonása pedig nagyszerű ötlet volt, unokáim 
24 idős embert kerestek fel a csomagokkal, 
és megtapasztalták, hogy milyen jó érzés örö
met szerezni!  Selmeczyné Éva, Facebook

Köszönöm szépen a kedves, nagy gonddal 
összeállított szeretetcsomagot, de szeretném 
személyesen is megköszönni a kis hölgynek 
és nagyon kedves kísérőjének a szolgálatát, 
esetleg egy tea és kávé kíséretében, de saj
nos nem tudom a nevüket. Ha olvassák ezt a 
bejegyzést, kérem, jelentkezzenek. 

Szőke Gabriella, Facebook

Köszönjük a szép ajándékot, megkaptuk fér
jemmel együtt. Külön köszönet érdemli az 
apukát, aki elhozta rendkívüli kedvességgel 
és szeretettel a kis gyerekkel, akik rajzzal és 
mézeskaláccsal készültek. Nagyon jólesett ez 
a figyelmesség, a szeretet és a kedvesség, 
amit kaptunk, ami sugárzott az átadókból. Én 
is itt születtem, 76 éve itt lakom, de ilyenre én 
sem emlékszem. 

Szabadkai-Havelka Ági, Facebook

Nagyon gazdag csomag, sok finomsággal. 
Édesanyám nagyon örült neki. Örömteli, hogy 
a városvezetés gondol az idősekre. A cso
magban lévő lap is nagyon ízléses. Egészen 
más a szemlélete, hozzáállása az új polgár
mesternek, mint az elődjének. Csak így to
vább. Áldott karácsonyt kívánok! 

Veres Mihály, Facebook

Kedves polgármester úr, önkormányzat és 
kézbesítő fiatalok! Nagyon szépen köszönjük 
az anyukám, Monostori Csabáné nevében, 
hogy gondoltak az idősekre ezzel a finom kis 
gurmé ajándékcsomaggal. Anyukám csillogó 
szemekkel csomagolta ki. Szeretetteljes ün
nepeket kívánunk! 
 Monostori Zsuzsanna, Facebook

KÖSZÖNET AZ IDŐSEKTŐL

Gödi adventi hangulatok

Advent első vasárnapján Kammerer Zoltán, Göd polgármestere, Tuzson Bence igazságügyi mi-
niszter, térségünk országgyűlési képviselője és a gyermekei is kipróbálták a megnyílt jégpályát
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17Gödi arcok

A jégpálya január 14-ig várja a korcsolyázni vágyókat

A város adventi koszorúján az első gyertyát Miklusiak Kristóf római ka-
tolikus plébánossal, a másodikat dr. Petriné Chikán Katalin evangélikus 
lelkésszel (balra), a harmadikat pedig Sipos-Vizaknai Gergely református 
lelkipásztorral (fent) gyújtottuk meg

HIRDETÉS
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Egyetértés a Homokszigettel 
kapcsolatban

A hétfős munkacsoport há
rom hónapon át foglalkozott 
a témával, három napot a 
terepen töltve, mikor is gya
logosan, úszva és kenukkal 
közlekedve járták be a szige
tet és környékét. Egyeztettek 
az önkormányzat és a DINPI 
munkatársaival, beszélget
tek helytörténésszel, helyi 
szakemberekkel is, továbbá 
kérdőíves formában megke
resték a lakosságot, azaz a 
sziget „használóit”. A terve
zési területet az Ilkapatak 
torkolatától az Arany László 
sétány déli végéig jelölték ki. A 
terület csaknem egésze több
szörösen védett, egyes részei 
országos, mások Natura2000 
védettséget élveznek.

A hallgatók tevékenysé
gük során vizsgálták a táj tör
ténetét, hogy miképp csök
kent a mellékág vízfelülete, és 
hogyan nőtt egyre nagyobbá 
a sziget. A zoológiai adatok 
elemzésekor kiderült, hogy 
több mint 70 védett faj él a 
szigeten és közvetlen környé
kén: például madarak, halak, 
hüllők, kétéltűek, közülük 18 
fokozottan védett.

Mellettük ötféle védett nö
vény is megtalálható a gödi
ek egyik kedvenc területén. 
A növényállomány vizsgálata 
során az is világosan meg
mutatkozott, hogy az ártéri 
erdő őshonos fajait fokozato
san kiszorítják a szigetről az 
özönnövények. A természe

tes pusztulás, illetve viharká
rok okán úgynevezett lékek 
keletkeznek az erdőben, ahol 
az inváziós fajok könnyebben 
megtelepednek. Ezt a folya
matot csak emberi beavat
kozással (természetvédelmi 
kezeléssel) lehet megállítani 
vagy visszafordítani. Az in
váziós fajok előretörését jól 
mutatja, hogy míg 1964ben 
mindössze egy faj, az arany
vessző volt jelen, mára tizen
egy özönnövény fedezhető 
fel a szigeten és a parti sé
tány mentén.

A védett fajok mellett 
csaknem 60 olyan koros fa
egyed található itt, melyek 
törzsátmérője meghaladja a 
100 centimétert. Sok hajda
ni faóriás már elpusztult, ám 
ezek holtfaként is értékes 
élőhelyként funkcionálnak a 
természetvédelmi területen, 

ezért a kidőlt fák is megőr
zésre érdemesek.

A természeti értékek 
mel  lett a gödiek számára a 
rekreációs lehetőségek mi
att is fontos a Homoksziget. 
Népszerű, mivel tömegköz
lekedéssel, gyalogosan, ke
rékpárral is könnyen meg    kö 
ze  lít he tő; sétára, a természet 
megfigyelésére minden év
szakban alkalmas, a nyári hó
napokban az úszás, a stran
dolás és a vízi sportok (például 
kajak, kenu, SUP használata) 
is társulhatnak ezekhez. Per
sze sok a konfliktus a sziget 
használatával kapcsolatban: 
elég a kutyasétáltatókra, für
dőzőkre vagy az emberi erő
vel hajtott, illetve motoros vízi 
járművel közlekedőkre gon
dolni. A rekreációs tevékeny
ségek a terület terhelésével 
járnak, gyakori probléma a 

zajkeltés, a szemetelés, az 
illemhelyek hiánya is.

A felmerült problémák ke
zeléséhez bevált, jó gyakor
latokat kerestek és tanulmá
nyoztak a hallgatók hasonló 
vizes élőhelyekről, hazánkból 
és más országokból egya
ránt. Már megvalósult példá
kat gyűjtöttek össze az invázi
ós fajok visszaszorítását célzó 
élőhelyrekonstrukcióra, vala
mint folyórehabilitációs, me
derszabályzási projektekre, 
melyeknél megvizsgálták az 
eredeti állapotot, az elérni kí
vánt célt és az ahhoz kapcso
lódó beavatkozásokat. Készí
tettek egy S.W.O.T. analízist, 
azaz az erősségeket, gyen
geségeket, lehetőségeket és 
fenyegetéseket összevető 
elemzést. A vizsgálatokból 
az derül ki, hogy a tervezési 
terület északi része jobban 

A gödi önkormányzat megbízásából egy hétfős tájépítész mérnök mesterszakos hallgatói csoport 
hónapokig folytatott vizsgálatot a Gödi-szigettel (Homoksziget) kapcsolatosan. 

Hubayné dr. Horváth Nóra egyetemi docens vezetésével a csoport a természetvédelmi kezeléssel 
kapcsolatos eredményeket november végén, az önkormányzat és a Duna–Ipoly Nemzeti Park 

Igazgatóság (DINPI) képviselőinek jelenlétében mutatta be. 
A szakemberek, a lakosság és a város véleménye a vizsgálat szerint a lényeges pontokban egyezik. 

Hallgatói prezentáció a gödi polgármesteri hivatalban november végén

Zöld Föld
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terhelhető, illetve a sziget déli 
csücske kevésbé érzékeny 
terület, azonban a két sar
kantyú vonala által határolt 
terület, azaz a sziget középső 
része a legértékesebb termé
szetvédelmi szempontból, 
ezért kímélendő.

A hallgatók a szelíd fejlesz
tések alapelvei közé az aláb
biakat sorolták: az értékes 
természeti területek megőr
zése, a mellékágfeltöltődés 
és a keresztgát problémájá
nak megoldása, a rekreáci
ós terhelések csökkentése, 
eloszlatása. Emellett célcso
portként a gödieket jelölték 
meg, és fontosnak tartották, 
hogy a szigetlátogatókat 
megfelelően tájékoztassák 
a terület használatának mi
kéntjéről, a kímélendő terü
letrészek elhelyezkedéséről, 
és bizonyos tevékenységeket 
szabályzással segítsenek a jó 
mederben tartani.

Három tervváltozatot ké
szítettek, egy kímélőt, egy 
kompromisszumosat és egy 
megengedőt – melyek más
más arányban fókuszálnak a 
természetvédelmi feladatokra 
és a rekreációs tevékenysége
ket kulturáltabbá tévő fejlesz
tésekre. Javaslatok születtek 
a terület természetvédelmi 
kezelésére, az inváziós növé
nyek visszaszorítására és az 
ártériligeterdőben kialakult lé
kekben őshonos facsemeték 
telepítésére. Mindhárom terv

változat tartalmaz a megelőző 
terepmunka, az igényfelméré
sek, a megismert és összeve
tett jó gyakorlatok, illetve az 
elemzések eredményeképp 
olyan elemeket, melyekkel ér
demes a jövőben foglalkoznia 
akár az önkormányzatnak, 
akár a Duna–Ipoly Nemzeti 
Park Igazgatóságnak.

Hubayné dr. Horváth Nóra 
egyetemi docens, a hallgatói 
projekt vezetője a prezentá

ciót követően elmondta: biz
tatóan sok ponton egyezik a 
kérdőívre választ adók, az ön
kormányzat (mint tulajdonos) 
és a DINPI (mint természet
védelmi kezelő) ál lás pontja 
a sziget jelenével és jövőjé
vel kapcsolatban. Öröm mel 
nyugtázható, hogy az érintet
tek szigettel kapcsolatos el
képzelései tájvédelmi szem
pontból is megnyugtatóak. 
A mesterszakos hallgatók 
munkája alkalmas kiindulási 
alapot teremtett arra, hogy 
meginduljon az eszmecsere, 
amely magával hozhatja a 
további közös gondolkodást 
és a döntések megszületését 
Göd természeti értékekben 
egyik leggazdagabb terüle
tével kap  csolatosan. A sziget 
növényállományának romló 
ál  lapota mielőbbi beavatko
zást és az érintett szereplők 
össze  fogását teszi szüksé
gessé. V. Pálfai Kinga

Múltidéző

A szigetet nem csak nyáron, strandolási céllal látogatják

Fontos szempont 
a természetvédelem

Göd Város Önkormány
zatának célja, hogy a Ho
moksziget az itt élőknek 
minél tovább jelenthesse 
a kikapcsolódást az év 
minden napján, tekintetbe 
véve a természetvédelmi 
prioritásokat. Ezért a pro
jekt keretében kidolgozott 
javaslatok közül tervbe 
vették egy, a terület érté
keit bemutató tanösvény 
kialakítását, ahol már az 
iskoláskorú gyermekek 
is megismerkedhetnek a 
védett állat és növény
fajokkal. Megvalósítandó 
ötletnek tartják a „sziget
használati etikett” kidol
gozását és megjelenítését 
is azokon a pontokon, 
amelyekről a sziget, ami
kor a vízállás megengedi, 
megközelíthető. Ezekre 
a pontokra a parti sétány 
mentén szóba jöhet épí
tett illemhelyek és sze
métgyűjtő pontok léte
sítésének lehetősége is. 
Napirenden van a kereszt
gát állapotának felmérése 
és esetleges elbontása is 
a mellékág feltöltődésé
nek a lassítására. Ugyan
ezt a célt szolgálhatja a 
sziget északi csücskénél 
az Ilkapatak régi meder
be való részleges vissza
terelése, mely szintén a 
kiságat táplálná, illetve a 
sóderzátony felől egy ki
sebb befolyó létesítése a 
víz utánpótlására.
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20 Intézményi hírek

ÖKUMENIKUS IMAHÉT

Január 18. és 25. között világszer
te a keresztények egységéért imád
kozunk egymás templomaiban. A 
megbékélt különbözőség jegyében, 
Jézusban való hitben tudunk őszin
tén találkozni egymással egy gödi 
estén is. 

Az alsógödi római katolikus temp
lomban lesz erre lehetőség, ahol ja
nuár 18án este háromnegyed héttől 
dr. Petriné Chikán Katalin evangéli
kus lelkész hirdet igét. Az alkalomra 
minden érdeklődőt szeretettel vár
nak, az imaóra után agapéra és kö
tetlen beszélgetésre is. 

 Iskolába hívogató. Február 9én tartja 
az intézmény az első játékos foglalko
zását óvodásoknak; eközben a szülők 
tájékoztatást kapnak a beiratkozásról és 
az iskolakezdésről. Február 23án lesz 
a második foglalkozás, ahol az angol 
és német nyelvvel ismerkedhetnek az 
óvodások. A foglalkozások 16:30tól 18 
óráig tartanak.
Farsangi hangverseny. Február 12., 
hétfőn 17 órától hangversenyt tart a 
művészetoktatás a díszteremben. 

Alapítványi támogatás. A „Duna
Dráva a Tehetségekért” ösztöndíjprog
ramra beérkezett pályázatok közül az 
iskolából Zámbor Nina Gabriella nyerte 
el a 2023/2024es tanévben az alapít
ványi támogatást. A 8. d osztályos ta
nuló rendkívül sokoldalú: nemzetközi 
sikereket ért el az utánpótlás alpesi sí 
válogatott tagjaként és kihagyhatatlan 
tagja az iskola kézilabdacsapatának, 
valamint meghatározó játékosa Göd 
serdülő és ifjúsági kézilabda utánpót

láscsapatainak is. Emellett lovagol 
és wakeboardozik. A sport mellett a 
művészetek iránti érdeklődését lelkes 
zongoratanulással fejezi ki. 

ZENIT ÁLTALÁNOS ISKOLA

Iskolakezdőknek. Az intézményben 
januárban energikusan kezdik az új 
évet. A téli szünet után felfrissülve rög
tön megnyitották a jelentkezést a Zenit 
2024ben induló 1. osztályába, várják 
a nagycsoportos korú gyermekek szü
leinek megkeresését a honlapjukon.
Zenit Szülők és Pedagógusok. Kocsi 
Andrea pedagógus, dramatista szak
ember várja az érdeklődőket január 
20án délelőtt 10 órakor a Zenit Szülők 
és Pedagógusok évnyitó műhelyére. A 
jövő pedagógiai útjait egy interaktív, 
bevonó workshopon tapasztalhatják 
meg. A program ingyenes.

Zenit Kvíz-estek. Január 23án, ked
den este 18:30tól folytatódnak a Ze
nit Kvízestek az Évnyitó kvízzel, amire 
Lakatos Ádám kvízmester szórakozta
tó és tudást próbáló csapatépítő fel
adványokkal készül.
Anya-lánya szépségnap. Febru
ár 10én, szombaton délután újra 
Anyalánya szépségnap a Zenitben! A 
Gödi Ökoklub csapatával és a Zenit 
önkénteseivel három órán keresztül 
tudnak közösen alkotni, szépülni, be
szélgetni az édesanyák és 8–12 éves 
lányaik. Az elkészült, természetes 
alap anyagból álló kozmetikumokat, 
ékszereket, képeket magukkal is vi
hetik a résztvevők.

KINCSEM ÓVODA 

Decemberben a Samsung SDI szervezé
sében látogatott el a gyerekekhez a Mi
kulás. Minden gyermek és a csoportok
ban dolgozók ajándékcsomagot kaptak 
tőle, emellett mind a 16 csoport 70 ezer 
forint értékben játékokat. Támogatásukat 
ezúton is köszöni az intézmény.

BÚZASZEM KATOLIKUS ÁLT. ISKOLA 
ÉS ALAPFOKÚ MŰVÉSZETI ISKOLA

Hívogató. A kereszténységre, a ma
gyar néphagyományra és a családias
ságra alapozott gödi Búzaszem isko
la január 13án délelőtt 9 órától tartja 
első Hívogatóját. Az alkalmon a gye
rekek az iskola tanáraivaltanítóival – 
köztük a jövendő osztály tanítójával – 
játszanak, rajzolnak, táncolnak, zenét 
és mesét hallgatnak, míg a szülők az 
iskola vezetőinek előadásán vesznek 
részt. Az első alkalmat még két Hí
vogató követi, majd pedig az iskola 
vezetője és a jövendő osztálytanító 

minden jelentkező családdal egy órát 
beszélget. A felvett gyerekek család
jához a mostani elsősök még ezen a 
tavaszon Gergelyjárással látogatnak 
el, s ezzel nevükön szólítják, befogad
ják őket az iskola közösségébe.

GÖDI NÉMETH LÁSZLÓ ÁLTALÁNOS ISKOLA 
ÉS ALAPFOKÚ MŰVÉSZETOKTATÁSI INTÉZMÉNY
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Programajánló 21

JANUÁR 13., SZOMBAT
18:00 Varacskos Röfögés: népzenés ba

tyus bál, családi táncház, ahol a népzene 
tanszakos növendékek a tanáraikkal húz
zák a talpalávalót a Búzaszem iskolában 
(Vécsey u. 1.). 

JANUÁR 15., HÉTFŐ
18:00–20:00 Felelős szülőség: Csonka Li-

berta filozófiai doktori hallgató előadását 
hallgathatják meg az UgriBugri Óvodá
ban (Rákóczi út 130.). További információ:  
0630/6604929; ugribugriovi@gmail.com.

JANUÁR 22., HÉTFŐ
16:00 A magyar kultúra napja: a városi 

ünnepségen adják át az Év Pedagógusa, 
a Művészetoktatásért, Kultúráért és Ne
velésért, illetve a Göd Város Alkotó és 
Előadóművésze Díjakat; köszöntőt mond 
Kammerer Zoltán polgármester. Helyszín: 
József Attila Művelődési Ház (Pesti út 72.), 
további információ: rendezveny@god.hu.

18:00–20:00 Filozófiai Kávéház: Csonka 
Liberta filozófiai doktori hallgató veze
tésével a Göd Városi Könyvtárban (Pesti 
út 72.). Téma: Tudatos gyermektelenség. 
További információ: 0627/532155; 
konyvtar@god.hu.

JANUÁR 26., PÉNTEK
15:00–18:00 Bütykölde: a kézműves foglal

kozás témája ezúttal a farsangi álarcok 
lesznek. Helyszín: Katica Gyermekkönyv
tár (Pesti út 72.), információ: 0627/532
155; konyvtar@god.hu.

18:00 Korok, színek, stílusok: Zicherman 
Sándor festő Korok, színek, stílusok című 
kiállításának megnyitója a József Attila 
Művelődési Házban (Pesti út 72.). Infor
máció: 0620/2545124, 0627/532160, 
info@godimuvhaz.hu.

JANUÁR 27., SZOMBAT
10:00–16:00 Nyitott Műhely: a Dunakanyar 

Népművészeti Egyesülettel a József Attila 
Művelődési Házban. Kötélverés, neme
zelés, agyagozás, szövés stb. Informá
ció: 0620/2545124, 0627/532160,  
info@godimuvhaz.hu.

FEBRUÁR 3., SZOMBAT 
17:30 Gödi Jazz Nap: zene ínyenceknek a 

Belépés Családostul szervezésében. Trio 
Squelini – Szőke Szabolcs, Szalai Péter, 
Váczi Dániel különleges hangszereken 
játszik; Rohmann Ditta–Szirtes Edina 

„Mókus” duó (cselló, hegedű, ének), 
egyedi produkció. Helyszín: József Atti
la Művelődési Ház. Regisztráció: február 
1ig a becsal6@gmail.com címen. Infor
máció: Facebook/Belépés Családostul, 
www.becsal.org.

FEBRUÁR 5., HÉTFŐ
18:00–20:00 Kávéalátét olvasókör. A be

szélgetés témája Tompa Andrea Sokszor 
nem halunk meg című könyve. Helyszín: 
Göd Városi Könyvtár.

VÁRNAK A KÖNYVTÁRBAN
A Csíki család meseköre: csütörtökönként 

várnak minden meseszerető gyereket és 
felnőttet a Csíki család mesekörében, 
ahol Lóri bácsi és családja élőszóval elő
adott népmeséit hallgathatják és a mese
mondás fortélyait is elleshetik. A rendsze
res programok időpontjai: januárban 11., 
18. és 25.; februárban 1., 8., 15., 22., 29., 
16.30–17.00 óra között. Helyszín: Katica 
Gyermekkönyvtár (Pesti út 72.).

Éhes csőrök: interaktív előadás és madár
kalácskészítés a Magyar Madártani és 
Természetvédelmi Egyesület és a Göd Vá
rosi Könyvtár (Pesti út 72.) szervezésében 
január 26., pénteken 15.00–17.45 között. 
Előadó: Varga Péter, az MME börzsönyi 
helyi csoportjának titkára. Információ:  
0627/532155; konyvtar@god.hu.

Összeállította: V. Pálfai Kinga

Göd Város Önkormányzata első alkalommal 
rendezi meg az I. Gödi Kolbásztusa kolbász
töltő versenyt és fesztivált január 13án a 
Feneketlentónál, ahol a csapatok nemcsak a 
kolbásztöltésben és sütésben mérhetik össze 
tudásukat, hanem külön versenyeztethetik 
fogópálinkájukat és sós süteményeiket is a 
szakmai zsűri előtt. A versenyzőknek csapa
tonként összesen annyi kolbászt kell megtöl
teniük és kisütniük, amiből kijön 100 adag. Az 
elkészült finomságokból kóstolójegy váltása 
után bárki fogyaszthat.

Az eseményen a jó hangulatról Márió, 
Csocsesz, Kaczor Feri, Bunyós Pityu és az 
Irigy Hónaljmirigy gondoskodik!

A rendezvényre a belépés INGYENES. A kós
tolójegyek a rendezvény napján a helyszínen 
megvásárolhatók. A kóstolójegy ára 1000 forint, 
de gödi lakcímkártya felmutatásával csak 500.

Várjuk családok, baráti társaságok, céges 
csapatok jelentkezését a kolbásztöltő verseny
re. A versenyre a jelentkezés DÍJTALAN, de a 
helyszínen, a rendezvény napján csapatonként 
25.000 forint kaució letétele szükséges, ame
lyet a csapatok a rendezvény végén a kóstolóje
gyek átadásával visszakapnak. Jelentkezni csa
patnévvel és a kapcsolattartó elérhetőségével 
a rendezveny@god.hu címen lehet január 7ig.

MI ADJUK 
(100 adagra; 20 dkg kolbász/adag):
• 20 kg kolbászhús (színhús + zsírszalonna)
• kenyér – 100 adag
• mustár – 100 adag
• savanyúság – 100 adag
• sörpad, sörasztal
• 1 db 6 x 3 méteres sátor • víz
• evőeszközök

VERSENYZŐK HOZZÁK (100 adagra):
• sózott vékonybél
•  fűszerek (fűszerpaprika, só, bors,  

őrölt fűszerkömény, fokhagyma stb.)
•  kolbásztöltéshez és sütéshez szükséges 

eszközök (húsdaráló, kolbásztöltő,  
keverőedény, gázpalack, gázégő stb.)

• fogópálinka (opcionális)
• sós sütemények (opcionális)
Részletes program:
• 9.00: a verseny kezdete, köszöntők
• 12.00: Márió
• 13.10: Csocsesz
• 13.50: Kaczor Feri
• 14.30: Bunyós Pityu
• 16.15: eredményhirdetés
• 16.30: Irigy Hónaljmirigy

A szervezők a műsorváltozás jogát fenntartják!

I.  GÖDI  KOLBÁSZTUSA I.  GÖDI  KOLBÁSZTUSA  kolbásztöltő  verseny   kolbásztöltő  verseny      JANUÁR  13.,  JANUÁR  13.,  szombatszombat
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Szeptember elején ugyan alapve tően 
„edzőtáborozni” ment a vegyes kar 
Szécsénybe, ottlétük során alkalmuk 
nyílt bemutatni a helyi kórusnak és más 
érdeklődőknek képes, zenés, verses iz
landi élménybeszámolójukat. Az előadást 
a település polgármestere is kedves sza
vakkal méltatta, a szécsényi kórus pedig 
viszonzásképp elénekelt néhány darabot 
a repertoárjából. A két kórus között egy 
jövőbeni zenei együttműködés gondolata 
is felmerült.

Szeptemberben Gödön az Ars Sacra 
Fesztivál keretein belül adtak koncertet a 
felsőgödi Jézus Szívetemplomban. Mű
sorukban egyházi kórusművek csendül
tek fel, a vendég karnagy pedig Slezsák 
János volt.

A nagy sikerű izlandi est októberben 
a Golden Palace Göd Prémium Nyugdí

jas Apartmanházban ismétlődött meg. 
Az előtérben bemutatták az Izlandon 
készült fotókból összeállított utazókiál
lításukat, az élménybeszámolóra pedig 
a színházteremben került sor, nagyobb
részt izlandi kórusművekből válogatott 
darabokkal színesítve.

Szintén az ősz második hónapjában 
az egyik kórustag, Vaczula Krisztina Úton 
című kiállításmegnyitóján lépett fel a kórus 
a gödi művelődési házban. A természet és 
különösen az erdő ihlette festményekhez, 
valamint az ünnepi hangulathoz válogatott 
kórusműveik előadása zárta az eseményt.

Novemberben egy előző évi budapesti 
fellépésük elismeréseként meghívottként 
vettek részt az Óbudai dalostalálkozó elne
vezésű kóruseseményen. Az Óbudai Ka
marakórus, egy Pannonhalmáról érkezett 
egyházi énekkar, valamint a neves Pataky 

Női Kar megtisztelő társaságában képvi
selhették Göd szerteágazó kulturális életét.

November 26án házigazdaként szer
veztek zenei áhítatot a Szent Istvántemp
lomba, ahol a Búzaszem iskola növendé
kei, illetve a Pásztor Júlia–Isépy Zsuzsanna 
duó mellett adtak telt házas koncertet. A 
hallgatóság soraiban Kammerer Zoltán 
polgármester is helyet foglalt, amit külön 
megtiszteltetésként fogadott a vegyes kar.

Az év utolsó hónapját Fóton kezdte a 
Gaude, ahol a Fóti Zenebarátok Kama
rakórusának meghívására közös adventi 
koncerten léptek fel. Az adventi hangula
tot a kisiskolás gyermekek éneke, a helyi 
egyházi kórus műsora, a gödi vegyes kar 
igényes megszólalása és a házigazda ka
marakórus karácsonyi carolokból váloga
tott összeállítása alapozta meg. A koncert 
zárásaként a három kórus együtt énekelte 
el – többek között – Kodály Adventi ének 
című kórusművét, amely a közönség nagy 
örömére valódi karácsonyi hangulattal töl
tötte be a termet.

Decemberben az ipolysági, Béres Gá-
bor által vezetett Musica Aurea Vegyes 
Kar meghívásának is eleget tett a kórus a 
Nagyboldogasszonytemplomban rende
zett hagyományos adventi hangversenyen.

Már hagyomány a kórus életében, 
hogy advent egyik vasárnapján a Kincsem 
parkban elhelyezett adventi koszorú körül 
énekelnek, ünnepi hangulatot teremtve 
az egybegyűlt gödieknek. Nem volt ez 
másként december 10én sem. Kam
merer Zoltán polgármester és dr. Petriné 
Chikán Katalin evangélikus lelkész adventi 
gondolatai mellé, a színpad körül korcso
lyázó gyerekek és felnőttek koszorújában 
tolmácsolta ünnepi jókívánságait a Gaude 
– dalok formájában. VPK

Hangok 
szárnyán

A kórus utazási és egyéb költségeit 
Pest Vármegye Közgyűlésének pá
lyázati forrásai, illetve a gödi önkor
mányzat támogatása felhasználásá
val tudta fedezni.

Rendkívüli időszakot zárt 
a Gaude Kórus. Az elmúlt 
esztendő utolsó hónapjaiban 
– kis túlzással – több fellépése 
volt a gödi vegyes karnak, mint 
próbája. Szakmai, illetve baráti 
meghívásoknak köszönhetően 
összesen kilenc koncertet 
adtak, így a fellépéssorozat 
rekordszámot döntött a kórus 
pályafutásában. Ezek alatt 
az alkalmak alatt változatos 
helyszíneken és közönség előtt 
mutathatták be az éneklés 
közösségalakító erejét.

Zenei áhítat a Szent Istvántemplomban a Búzaszem iskola növendékeivel

Az Ars Sacra Fesztivál keretein belül 
adtak koncertet a felsőgödi Jézus Szívetemplomban
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Városunk egyik széles körben ismert, sze
retett és igen tisztelt személyének sorsát 
továbbra is aggódó szeretettel kísérik Göd 
lakói. Jelenits  Istvánról, a neves hittudós
ról, professzorról, költőről, íróról, filozó
fusról, a végtelen szerénységgel áthatott 
puritán, rendkívüli nagy tudású szerzetes
ről, Göd díszpolgáráról, a több évtizedes 
múltra visszatekintő gödi piarista iskola 
megteremtőjéről van szó. Az 1991ben 
általa megalapított és sajnos tavaly végleg 
bezáró piarista szakiskola megteremtése 
mellett városunkhoz való szoros kötődé
sét jól jelzi, hogy évtizedeken keresztül járt 
ki Budapestről misézni az alsógödi temp
lomba, közismerten magas színvonalú 
prédikációival elbűvölve híveit.

Sokan tudtuk, hogy a 90. évét túllépő 
tanár úr egészsége nyáron megrendült, 
kórházban töltött pár hetet. Piarista szer
zetestársai rendszeresen meglátogatták, 
az aggódók széles körét a tartományfő
nök digitálisan (is) tájékoztatta, imádsá
gukat kérve István atya gyógyulásához. 
A gondos orvosi kezek (és az imák) meg
tették hatásukat – a tanár úr hazatérhe
tett a Váci utcai Piarista Rendházba. Ör
vendetes módon egészsége, ha lassan 
is, de némileg javult, s december 16án 
91. születésnapján köszönthettük őt.

Ezen a napon tartotta a piarista, ben
cés és ciszterci diákszövetség 100 éves 
megalakulásának ünnepét rendkívül 

nívós konferencia, előadások, panelbe
szélgetések formájában. Mondhatni az 
ünnepség fénypontját jelentette, amikor 
a népes összdiákszövetségi összejöve
telt megszakítva megjelent Jelenits ta
nár úr. A Piarista Diákszövetség elnöke, 
Strommer Pál meleg szavakkal köszön
tötte a kerekesszékben betolt atyát, aki
nek jövetelét szűnni nem akaró viharos 
tapssal köszöntötték/köszöntöttük. A 
megrendült egészségű, legyengült tanár 
úr akadozó szavakkal köszönte meg az 
ünneplést. Rövid, halk hangon elmon
dott szavai is a rá jellemző bölcsességet 
(és még némi humort is) sugároztak.

Mindannyian jóleső érzéssel tekin
tettünk rá és adtunk hálát az Istennek, 

hogy ha rövid időre is, de eljött közénk 
ünnepelni a diákszövetségi centenáriu
mot. Az ő megjelenésekor egy pillanatra 
elfeledkeztünk a diákszövetségi össze
jövetel eredeti céljáról, akkor és abban a 
pillanatban csak őt ünnepeltük önfeled
ten, olyan zúgó tapsviharral, hogy annak 
hangfoszlányai az üdvös szél szárnyán 
talán még Gödre is eljutottak – ha fizikáli
san nem is, de a gödi lelkekbe igen. Ma
radandót adott városunknak – nemcsak 
lélekemelő szavaival, hanem tetteivel is.

Lélekben, a gödi távolból köszöntjük 
a 91 éves tanár urat, városunk díszpol
gárát. Isten éltesse sokáig!

Egyetlen élő tanárára így emlékezik 
egy gödi lakos, Dr. Kölcsei Tamás

Tapsvihar köszöntötte 
Göd 91 éves díszpolgárát

„Vivos voco, mortuos plango, fulgura fran
go (Az élőket hívogatom, a holtakat sira
tom, a villámokat megtöröm) – olvasható a 
latin nyelvű középkori harangfelirat, hiszen 
1844ig latin volt a hivatalos nyelv Magyar
országon. Ennek fényében különösen szé
pen visszhangzott a 38 évvel korábban, 
1806ban Gödpusztán, Majerffy József 
által öntetett harang szava, melynek ma
gyar nyelvű feliratában olvasható üzenet 
máig érvényes: »NEMES PEST VÁRME
GYÉNEK GÖD TÁGOS PUSZTÁJÁN AZ 
ELTERJEDT MUNKÁSOKNAK ÖSSZEHI

VATÁSOKRA 1806.« Tudomásunk szerint 
ez volt az első tisztán magyar feliratos ha
rang Magyarországon, amely aztán a tör
ténelem során eltűnt” – írta dr. Lepp-Gaz-
dag József, aki éveken át az élharcosa volt 
annak, hogy a harangot minél hiteleseb
ben újraöntsék a fellelhető dokumentu
mok alapján. Terve végül a családja ado
mányából valósult meg. December 7én 
a Civilházban ünnepélyes keretek között 
kongatták meg először a Majerffyharang 
másolatát, amit Sipos-Vizaknai Gergely re
formátus lelkipásztor áldott meg. (szg)

Újraöntötték az eltűnt Majerffyharangot



Hetente háromszor önkéntes csapat 
várja és kalauzolja a látogatókat a meg
lepően gazdag tárlaton, amely azt is be
mutatja, hogy milyen módon hatott egy
másra a vasút és a település fejlődése.

Ki gondolt vajon arra munkába, is
kolába menet, hogy ezen a vasútvona
lon utazott 1847 novemberében már 
Petőfi Sándor is az akkoriban Vácon 
élő szüleihez? Vagy arra, hogy milyen 
tudatosan építette be Görgey tábor
nok a hadmozgásokba, s ezért milyen 
fontos szerepet kapott a váci csatánál 
1849ben is? Megfordulte már a nap
jainkban emeletes szerelvényen utazók 
fejében, hogy a felajánlott helyszínek 
közül – egyéb megfontolások mellett 
– azért épp Gödöt választotta Hesp 
Róbert és nyitotta meg 1875 tavaszán 
itt versenylótréningező istállóját, mert 
akkoriban Európa versenypályáihoz a 
vasút volt a kapocs. 1876 júliusában 
innen indult világhódító útjára Kincsem, 
a csodakanca – egészen pontosan ak
kor éppen Berlinbe.

A kutatók szerint nem túlzás feltéte
lezni, hogy a gödi állomás épülete királyi 
váró is volt. Annyi bizonyos, hogy az ál
lomás déli szárnyának alaprajzába gon
dos kezek ceruzával olyan berendezést 

terveztek, amely legalábbis első osztályú 
váróteremnek felelt meg. Ezt a feltevést 
erősíti az elegáns váróteremből nyíló vi
zesblokk, ami kuriózum volt, miként a 
karbidgázzal való világítás is. Tartalmaz 
továbbá faoszlopos tornácot, amely déli 
irányban kapcsolta össze az első osztá
lyú (vagy királyi) várótermet a parkosított 

déli kerttel. Az állomásépület verandájá
tól délre húzódó park azt a célt szolgálta, 
hogy a vagonokból kivezetett és felnyer
gelt angol telivéreket a lovasaik átvehes
sék és a nyergükbe pattanhassanak.

Miért pattant volna nyeregbe pont 
Gödön Erzsébet királyné? Erre a kér
désre korabeli újságcikkekben találjuk 
a választ, amelyek a Göd–Palota–Mo
gyoród–Vácrátót között elterülő lá
posdombos mezőkön tartott falka
vadászatokról számoltak be. Ezekből 
kiderül, hogy a királyi vadászatok gyüle
kezési pontja gyakorta volt a gödi vas
útállomás, ahová a királyi család tagja 
többnyire Gödöllőről érkeztek, a ma
gyar és az európai arisztokrácia jeles 
tagja pedig vagy velük, vagy Pestről, 
szintén különvonattal. Az uralkodókon 
kívül említett nevek között gyakorta ol
vasható Liechtenstein herceg, Károlyi 
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Vasparipák és Göd
Nem csupán a vasút, hanem Göd páratlanul izgalmas történetébe is bepillantást nyer, aki ellátogat 

a gödi vasútállomáson működő kiállításra. A gyűjtemény eredetileg az első vasútvonal megnyitásának 
175. évfordulójára készült, és egy éven át tervezték fenntartani. Ám gazdag tárgyi megjelenítése, 

népszerűsítő és ismeretterjesztő anyagai, az erősödő utasbarát környezet a vasút számára is olyan 
értékkel bír, hogy már harmadik esztendeje csillapítja a fenti témák iránt érdeklődők tudásszomját.

Vasúti emlékhely és helytörténeti minigyűjtemény:

Az oromdísz újraalkotója
Nagy István faszobrász 1950ben 
született Gödön. A Képzőművésze
ti Vállalatnál, majd az Iparművészeti 
Vállalatnál dolgozott. Részt vett a fer
tődi Esterházykastély és a sárospa
taki katolikus templom felújításában. 
Jelenleg szobrok, tükörkeretek, csil
lárok, stílbútorfaragások és egyéb 
dísztárgyak készítésével foglalkozik.
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Gyula, Andrássy Gyula, Batthyány Ele-
mér, a Baltazzi testvérek, Esterházy Mó-
ricz neve is. Micsoda miliő, napjainkban 
romantikus képzelgésnek tűnhet.

Kevéssé romantikus történelmi for
dulat, amikor a trianoni paktumot köve
tően a Felvidékről faluszámra kitelepített, 
egy darabig vagonokban tengődő la
kosság lassanként munkát talált a vas
úttársaság közeli üzemegységeiben. 
Miután a biztossá vált megélhetésre már 
hiteleket tudtak felvenni, építési telkeket 
vásárolhattak az agglomerációban, így a 
Sződhöz tartozó gödi földeken is épít
kezni kezdtek. Több száz család talált 
így itt lakhatásra, megélhetésre a vasúti 
összeköttetésnek köszönhetően.

A kellemes klímájú, jó levegőjű, a 
fővárosból könnyen és gyorsan meg
közelíthető vízparti terület vonzóvá vált 
a vagyonos városi nagypolgárság szá
mára is. Csinos villák épültek sorra az 

Arany László korábbi birtokának felpar
cellázásával nyert tágas telkeken, illet
ve a felsőgödi Kertváros telkein, már az 
előző századforduló elejétől kezdve.

Napjainkban a gödi állomás és kör
nyezete az értékmentő kiállításnak – és 
létrehozóinak, támogatóinak, illetve 
önkéntes tárlatvezetőinek – köszönhe
tően sokkal rendezettebbé vált, ami a 
nagyszámú napi ingázó szempontjából 
tagadhatatlanul jó dolog. És a jó ügy 
tovább gyűrűzik: szeptember 27én, 
éppen a gőzvontatású vasúti közleke
dés 198. születésnapján a helyére ke
rülhetett a gödi állomásépület eredeti, 
csaknem 150 éves oromdíszének hite
les másolata. Nagy szerepe volt ebben 
Bátorfi Ildikó helytörténésznek, aki ész
revette, hogy a fejlődés és sosem lá
tott gyarapodás aranykorának emlékét 
őrző faragvány – mely alatt anno királyi 
méltóságok sétáltak át – pusztulásnak 

indult. Szabó Zsuzsa, a József Attila 
Művelődési Ház igazgatója segítségével 
megkereste Nagy István faszobrászt, 
aki vállalta a másolat elkészítését. A je
les eseményre a MÁV Területi Ingatlan
kezelési Egységének többhavi munkája 
nyomán elkészült a gödi vasútállomás 
felújítása, amely így méltó környezetben 
várja az utazóközönséget, illetve a vasút 
és Göd története iránt érdeklődőket.

A Magyar Államvasutak több szer
vezeti egységével kiépített kapcsolat 
egyre szélesebb körű együttműködést 
tesz lehetővé: így Gödön is megkez
dődtek a vasúti balesetvédelmi oktatá
sok. Erre folyamatosan jelentkezhetnek 
a helyi és környékbéli általános iskolák.

Ezeken felül, a váróterembe telepí
tett „könyvállomás” polcain sűrűn cse
rélődnek a különböző tartalmú köny
vek, folyóiratok, „hozd és vidd” alapon. 

V. Pálfai Kinga

ÖNKÉNTES MÚZEUMŐRÖK: Bartos Csa
ba, Bátorfi Ildikó, Csökmei Eszter, Czeller
né Darvas Zsuzsa, GyőriBorsos Csilla, 
Györki Mária, Honffyné Felhő Ágnes, Ko
vács János, Mező Mária, Palotás Anna, 
Sáfrán Edina és Szász Péter Pál.

Tudnivalók a tárlatról
A Magyar Államvasutak befogadó
ként, a gödi József Attila Művelődési 
Ház szervezeti háttérként és a kiál
lítótér megalkotójaként, valamint az 
egységesharmonikus formai megje
lenítés létrehozójaként fogta körül az 
önkéntesek kis csoportja által ösz
szeállított és működtetett kiállítást. A 
kiállítási anyag 16 tablóból és magán
gyűjtemények darabjaiból állt össze. A 
tablók a vasúti közlekedés hőskorától, 
vagyis a XIX. század elejétől az 1930
as évekig tartó közel száz évet fog
ják át. A gyűjteményi anyag számos 
eleme interaktív, és jól alkalmazható 
múzeumpedagógiai feladatokra is. A 
gyerekek kedvencei: a kurblis telefon, 
a kalauzok jegykezelői, a százéves író
gép és a pecsétek kipróbálása. Nyit
vatartás: kedden 17–19, pénteken 
10–12, szombaton 14–16 óra között.
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Aki kalauzol: Bátorfi Ildikó
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1.  Melyik születésnapja és/vagy aján-
déka a legemlékezetesebb?
– Az ötvenedik, amikor is egy afrikai 
utazást kaptam a családomtól. A 
kéthetes fotós szafari során a Na
mibsivatagtól indultunk és a Viktó
riavízesésig mentünk. Óriási élmény 
volt: a természet, az állatok! Az afrikai 
túra alatt körülbelül százféle madarat 
sikerült lencsevégre kapnom.

2.  Melyik a kedvenc helye Gödön?
– A Homoksziget és a szigetet elvá
lasztó, holtágnak nevezhető kis rész, a 
sokféle állattal. Minden évszakban más 
képet mutat, akármikor kimegyek, min
dig látok valami újat. Természetesen a 
fényképezőgép mindig velem van.

3. Kinek szokta adni az adója 1%-át?
– Majdnem minden évben termé
szetvédelmi célokra. Vagy a Magyar 
Madártani és Természetvédelmi 
Egyesületnek, vagy a WWFnek. A 
World Wildlife Fund, magyarul Ter
mészetvédelmi Világalap a legna
gyobb nemzetközi természetvédel
mi civil szervezet, amely közel száz 
országban tevékenykedik, tagsága 
meghaladja a 4,7 millió főt. A WWF 
Magyarország 1991ben kezdte 
meg működését idehaza.

4. Mire sajnálja az időt?
– A klasszikus tévénézésre. Nincs 
türelmem és igényem sem a reklá
mokra, sem a sorozatokra, sem a 
valóságshowkra, egyébként is kb. 
25 éve nincs tévékészülékünk. Ha 
reklámmentesen filmekre, termé
szetfilmekre vagy sportközvetítések
re vágyom, arra ott az internet.

5.   Mire nem sajnálja a pénzt?
– Az ünnepek méltó megünneplé
sére. A beszélgetésünk idején még 
csak közelgő karácsonyon túl min
den családi jeles dátumnál, évfordu
lónál jellemző, hogy nem sajnálom 
sem a dekorációra, sem az ajándé
kokra, sem az étteremre, hogy egyre 
nagyobb társasággal, finom ételek 
mellett ünnepeljünk együtt.

6.  Milyen fotó a háttérkép a telefonján/
számítógépén?
– A számítógépemen nincs beállított 
kép, a telefonomon pedig egy saját 
készítésű karvalykép van már na
gyon sok éve, ez az egyik kedvenc 
fotóm. Nincs semmi különleges a ké
szítés körülményeiben, egyszerűen 
csak arányaiban, hangulatában jól 
sikerültnek érzem.

7.  Kíváncsiságból kivel cserélne életet 
egyetlen napra?
– Nem lesz meglepetés a válaszom: 
a 97 éves David Attenborough angol 
természettudóssal, az ismeretter
jesztő televízióműsorok egyik úttörő
jével. Nagyon irigylésre méltó, hogy 
hivatásszerűen azzal foglalkozhat 
és abból élhet, ami nekem a legna
gyobb szenvedélyem és hobbim: a 
természet. Az én szememben az övé 
az álommunka: járni a nagyvilágot, 
állatokat filmezni és fotózni, ráadá
sul rendkívül magas színvonalon. 
Gyakorlatilag mindegy, hogy azon az 
egyetlen „cserenapon” merre járnék 
a Földön, de talán menjünk a legzor
dabb északi tájakra, ahová ritkán jut 
el az átlagember.

Sz. G.

DR. FÜLÖP ENDRE 

Rendkívül sokoldalú: filozófiából dok
tori címet szerzett, az ELTEn tíz évig 
tanított politikafilozófiát, jelenleg infor
matikai rendszereket tervez, emellett 
szabadidejében szenvedélyes termé
szetfotós, különösen a madarak érdek
lik. Azt mondja, a madárfotózást mint 
hobbit a lányaitól kapta ajándékba: 
amikor iskolások voltak, gyakran jártak 
természettudományos versenyekre, 
valamint a projektjeik között gyakran 
szerepelt a madármegfigyelés. Ezeket 
együtt csinálták, aztán az édesapa a 
mai napig „benne ragadt”. Kezdetben 
csak magának készített évente naptárt 
a fotóiból, azonban híre elterjedt Gö
dön, a Mosoly ABCben mások is je
lezhetik az igényüket.

Kíváncsi kérdéssor
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KÉZILABDA

ASZTALITENISZ

A GSE felnőtt női kézilabdacsapata az 
előző NB IIes bajnokságot megnyerte; 
2023ban annak Ccsoportjában ve
retlenül menetel. Az elmúlt esztendőről 
Tősér Tibor edző adott áttekintést.

A bajnokság lebonyolítási rendsze
re megváltozott; a korábbi őszitava
szi időszak helyett most az alapsza
kaszt a rájátszás követi, ami március 
végén kezdődik, együttesünk akkor 
a Dcsoport 1–4. helyezettjével fog 
megmérkőz ni. Január második heté
ben kezdődik az alapozás, február  
17étől az alapszakasz három forduló
jában vagyunk még érdekeltek.

„Három új játékost igazoltunk 2023
ban, akik még ifjúsági korúak. A korábbi 
csapatra építettünk, a rutinos játékoso
kat fiatalokkal egészítettük ki. Tizenegy 
mérkőzésből 11et megnyertünk, tavaly 
márciustól, 16 forduló óta veretlenek va
gyunk. Az látható, hogy kiemelkedünk a 
mezőnyből. Nagyon jó kis együttes ko
vácsolódott össze, jó a csapategység, 
sok a pályán kívüli közös program is, 
kiváló a lányok közt a kémia, úgy gon
dolom, ez az eredményesség egyik zá
loga. Az NB II nyolc csoportjából három 
klub volt veretlen: a Győri ETO U21es 
együttese, Tápiószele és Göd. A ráját

szásnál már látni fogjuk az élmezőny 
erőviszonyait. Célunk a minél jobb ered
mény elérése, de nem jelöltünk meg 
konkrét helyezést, nem szeretnénk ezzel 
a lányok vállára terhet tenni. Győzelem 

esetén felsőbb osztályba léphetnénk, 
az NB I/Bben játszhatnánk, ami hatal
mas motivációt jelentene a lányoknak. 
Vizsgáljuk ennek lehetőségét a szak
osztályvezetéssel, mert sok kritériuma 
lenne, komoly financiális és logisztikai 
feltételeknek kellene megfelelnünk. Az 
idei utolsó forduló után, decemberben 
volt egy közös vacsoránk, ahol köszö
netet mondtunk a lányoknak a kiváló 
szereplésért, az eseményen részt vett 
Kammerer Zoltán polgármester úr is.”

Házi góllövőlista: 
1.  a tavalyi gólkirálynő Szemes Bettina 

(93 gól, a Ccsoportban 2. helyen áll), 
2. Kaltenecker Anett (59), 
3. Tóth Jázmin (37).

MÉG MINDIG KÖZEL A DOBOGÓ

A Gödi SE asztaliteniszezőinek első 
csapata az NB IIben az éremért küzd, 
az őszi fordulók befejeztével a negyedik 
helyen áll. A második csapat a megye 
Bben a hetedik.

„Az őszi évadot Szerencsen zártuk 
december 22én. Miután Veszeli Klaudia 
nem tudott rendelkezésre állni, tartalékos 
csapattal utaztunk. Az első két mérkőzés 
a párosok minimális, 2:3as vereségével 
végződött, így 2:0ra elhúzott az ellenfél, 
utána sikerült egyéniben egyenlíteni, de 
a második mérkőzésen Búzás Zoltánnak 
kiújult egy régebbi sérülése, ezért kény
telen volt a többit feladni. Ötfős csapat 
esetén a sérült játékosunkat le tudtuk 

volna cserélni, végül 13:5 arányban vere
séget szenvedtünk. A győzelmeinket dr. 
Feszt Attila (3) és Oroszki Péter (2) sze
rezte. A folytatás tekintetében a sorsolás 
kedvező abból a szempontból, hogy a 
tavaszi idényben csak három mérkőzés
re kell elutaznunk, a többit hazai pályán, 
Gödön játsszuk. A második csapatunk 
a megye B osztályban a hetedik helyen 
zárta az őszi idényt” – ismertette Fojt At-
tila szakosztályvezető.

Eredmények, NB II:
 Gödi SE II–Nyírbátori SE 12:6. Nyert 
Oroszki Péter (4), dr. Feszt Attila (3), 
Veszeli Klaudia (3), Búzás Zoltán (1) 
és a dr. Feszt Attila, Oroszki Péter 
páros.

 Apagy SE–Gödi SE 12:6. Nyert Orosz
ki (3), dr. Feszt (2) és a dr. Feszt, 
Oroszki páros.

Eredmények, megye B:
 Dunaharaszti MTK–Gödi SE II. 11:7. 
Nyert Eckert Bálint (2), Nagy László 
(2), Fleischinger György (1), Kolok 
Gábor (1) és az Eckert, Nagy páros.

 Őrbottyán II.–Gödi SE II. 9:9. Nyert 
Felker Zoltán (4), Kolok (2), Nagy (1), 
Eckert (1) és a Felker, Nagy páros.

TIZENHAT FORDULÓ ÓTA TART 
A VERETLENSÉG
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A gödi NB II-es női csapat Tősér Tibor edzővel, Molnár Zoltán szakosztályvezetővel, Szabó András 
kapusedzővel és Kammerer Zoltán polgármesterrel

Balról Pálfalvi-Németh Lilla csapatkapitány, Kam-
merer Zoltán polgármester és Gergely Erika kapus 

A sportoldalakat összeállította: 
VASVÁRI FERENC
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CSALÁDI FOCIVAL ZÁRTÁK 
AZ ÉVET A BECSALOSOK

A Belépés Családostulmozgalom 
2023as utolsó sporteseménye a Miku
lásnapi labdarúgótorna volt december 
3án. A Balázsovits Sportcsarnokban 
27 csapat küzdött a kupáért.

„Nagyszerű hangulatban, sportszerű 
körülmények között zajlott a rendez
vény. Sok mindennek örülhettünk: a 
nevezők sokaságának, a baráti, csa
ládias légkörben zajló mérkőzéseknek. 
Pali bácsi, azaz Sándor Pál Monorról 
három óvodás kis focistával érkezett, 
hozta a fajátékait, majd egyszer csak 
átváltozott a Mikulás szerepkörébe. 
Világhírű sportemberek tisztelték meg 
részvételükkel az országban is egye
dülálló focitornánkat: Kammerer Zoltán 
polgármester, háromszoros olimpiai 
bajnok kajakos és Németh András ké

zilabda mesteredző, a magyar női válo
gatott egykori szövetségi kapitánya, aki 
jelenleg Vácon szakmai igazgató. 

Hálás köszönet jár a támogatók
nak, a tombolasorsolásra több gödi 
vállalkozó is értékes díjakat ajánlott fel. 
Mindemellett nagyon ügyesen segítet
te a lebonyolítást kilenc középiskolás 
diák, a váci Király Endre Szakiskola 
tanulói” – számolt be az eseményről a 
két főszervező, Wagner László és fia, 
Bálint.

Gödi Családi Foci Kupa 2023, eredmények 
(1–3. hely):
1. kategória (6–7 évesek): 

1. PápaiPacz, 2. Csépány, 3. Merényi
2. kategória (7–8 évesek): 

1. Gólhajtók, 2. Vow, 3. Nagycsapat
3. kategória (8–10 évesek): 

1. Gólgyár, 2. Gólvágók, 3. Erik és Balázs
4. kategória (10–11 évesek): 

1. Sztankay, 2. Pach, 3. Márkus
5. kategória (11–12 évesek): 

1. Sztárok, 2. Zebegényi Akadémia, 3. Sánko 

SIKERES ESZTENDŐ VOLT A 40. 

Újabb sikeres esztendőt zárt a Gödi 
SE 2023ban 40 esztendős kajakkenu 
szakosztálya. Az alapvetően utánpót
lásnevelő műhely edzői értékeléseiből 
szemezgettünk.

Németh István az U14–18as ka
jakosok (1. kép) edzője. „Varga Zalán 
teljesítménye volt a legkiemelkedőbb, 
az Olimpiai Reménységek Versenyén 
a négyesben kapott lehetőséget, ahol 
két évvel idősebbekkel kellett verse
nyezniük, mégis döntőbe kerültek 500 
méteren. Zalán U15ös, az országos 
bajnokságon bronzérmes lett ezren és 
kétezren is. Szikora Angéla épphogy 
lecsúszott a dobogóról ezren, mellette 

Soós Gréta és Káplár Zille szerzett még 
értékes helyezéseket. Az idei, 2024es 
ORV Sukorón lesz, a részvétel több 
versenyzőmnek is célja lehet, amiért ér
demes lesz küzdeni.”

Sinkó László és Árkosi Gábor az 
U11–13asok (3. kép) mestere. „A fő 
célkitűzés a csapatépítés volt, szin
te mindent ennek rendeltünk alá. Egy 
nagyobb létszámú közösség létrehozá
sán dolgoztunk, aminek a csapathajók 
kialakítása egyik eszköze volt. Eredmé
nyes évet zártunk, noha ekkora gárdát 
mozgatni óriási kihívás, a szülők segít
sége nélkül nem ment volna. Eredmé
nyekben zártunk már sikeresebb évet, 
de olyan még nem volt, amikor ennyi 
versenyző lett dobogós – akár a magyar 

bajnokságon –, rengeteg pontszerzés
sel kiegészítve, ami hatalmas erőre utal 
és jó irányt mutat. A Pest megyei baj
nokságra például több mint ötvenen 
neveztünk. Szintén a csapatépítés ré
sze az egyéb, nem kajakos rendezvé
nyeken – legyen az futóverseny – való 

SZABADIDŐSPORT
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KÉT SPORTÁGBAN IS 
SIKERESEN MENETELNEK

A Gödi Németh László Általános Is
kola és Alapfokú Művészetoktatási In
tézmény hosszú évek kihagyása után 
2023ban újra nevezett a futsal diák
olimpiára. 

A IV. korcsoportban induló, fiatalnak 
számító fiúcsapatuk a körzeti döntő 
minden fordulójában első helyezést ért 
el, így veretlenül jutott a megyei területi 
fináléba, amelyet hazai pályán rendez
tek december 7én. Csapatuk az ötö
dik helyen végzett.

Már hagyománynak számít, hogy 
kézilabdás lányaik a diákolimpián két 
korcsoportban is résztvevők. Az együt
tesek minkét fordulóban minden mér
kőzést megnyerve kerültek a megyei 
területi döntőbe, amelyet januárban 
rendeznek.

A Gödi SE labdarúgói hangsúlyt fektet
nek az utánpótlás képzésére, amellett, 
hogy a város színeiben a felnőttek és a 
hölgyek is gyepre lépnek. 

A felnőtt megye IVes csapat ta
vasszal megnyerte a bajnokságot, a 
gólkirály Martin-Gál Miklós lett. 2023 
nyarától a két felnőtt csapat edzése
it összevonták – jegyezte meg Vincze 
Norbert. Ősszel a megye IIIas jól 
kezdett, az első négy mérkőzést nagy 
gólkülönbséggel nyerték. Hullámvölgy 
után U19–17esekkel frissítettek, akik 
jól szálltak be a mérkőzésekbe. A né
gyesek egy vesztes meccs után nagy
szerű sorozatot indítottak, csapatként 
küzdöttek.

A leány utánpótlásprogramot 2021
ben indították – ismertette Gálik Ágnes. 
Ősszel már 1520 játékossal kalkulál
hattak; vannak igazolásaik Dunakeszi
ről, Vácrátótról, Vácdukáról és Nagyma
rosról is. Korábban U14es kispályás, 
2023tól U15ös keresztpályás baj
nokságban vesznek részt. A játékosok 
zöme 2009–12ben született, de meg
jelentek a 2013–15ösök is. Céljuk egy 
erősebb leány utánpótláscsapat össze
állítása, több bajnokságban részt venni.

Az U16os csapat a regionális baj
nokságban a 12. lett. Lukács Zoltán 
Gábriel beszámolója szerint az elmúlt 
fél év olyan fejlődési és tanulási perió
dust hozott magával, amely a játékosok 
számára értékes tapasztalatokat te
remtett. A felkészülési időszak alatt al

kalmazott változatos edzésmódszerek 
és a bajnokságban elért eredmények 
mind hozzájárultak a fejlődéshez.

Közel 40 játékost számlál az U10–
11es korosztály, kezdők és haladók 
csoportjában. Karlbauer Bálint veze
tésével az őszi Bozsiktornán és a Kö
lyökliga küzdelmeiben is részt vettek; 
negyedik helyen kvalifikálták magukat 
a tavaszi playoff kör felsőházába. A 
fejlesztések egyik téli lépcsőfokát a Fut
sal7végék jelentik.

Hangsúlyt fektetnek a haladó U7esek 
fejlődésére és játékára, de az U6osok
nak is lehetőség nyílik – összegzett 
Kolumbán Attila. Tavasszal és ősszel a 
BVSCtől a Vasason, FTCn, Mogyoró
don, Újpesten, Vácon át számos klub
bal szerveztek barátságos felkészítő 
meccseket, részt vettek a Bozsiktor
nán, és nagy sikert aratott a VSD Liga 
Dunakeszin való részvétel is; szép 
számmal születtek a gólok, győzelmek. 
November elejétől ez a korosztály is 
átköltözhetett a Felsőgödi TKpályára, 
télen teremben is folytatódott a felké
szülés.

DIÁKOLIMPIA

LABDARÚGÁS

részvétel, és külön öröm, hogy ezekbe 
a szülők is egyre többen és aktívabban 
kapcsolódnak be. Ki kell emelni még, 
hogy a 2010–11es születésűek régiós 
válogatottjába nyolc versenyzőnk került 
be, ami extrém dolog, és egyben nagy 
edzői felelősség is.”

Pélyi Dávidhoz a KajakStartprog
ramból érkező 2013as születésű 
gyerekek (2. kép) kerültek. „Sokat dol
goztunk a páros és négyes hajók kiala
kításán, az obn is csak Varga Szonja 
indult egyesben, ő ötödik lett 2000 
méteren. Párosban szintén kétezren 
Imrik Maja és Bohus-Magyar Zselyke 
révén aranyérmet is sikerült nyernünk, 
ezüstérmes lett ezren a Bor Lilien, Ká-
rász-Gyenge Veronika, Erdős Nóra és 
Varga Szonja összeállítású négyes. 
Látszik a fejlődés a csapaton, a fia
talok magabiztosak a vízen, és a ver
senyszellem is egyre magasabb szin
ten jelentkezik. Igyekszem színesíteni a 
felkészülést, az őszi szünetben például 
a Kolonics György emlékfutásra elbi
cikliztünk Gödről az Újpesti öbölbe, ott 
mindenki lefutotta a 2,4 kmes távot, 
majd hazabicikliztünk. A Duna Arénába 
és Vácra úszni szintén bringával men
tünk, a szülőkkel kiegészülve pedig tú
ráztunk a Nagy Hideghegyre.”

U7-TŐL A MEGYE III-IG: 
VISSZATEKINTÉS 2023-RA
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GÖD

Kincsem park

06 (70) 317 6881

Egyeztessen velünk időpontot!

GO/24/01GK1

god@widex.hu

HALLÓKÉSZÜLÉK

STÚDIÓ

JÖJJÖN BE HOZZÁNK INGYENES

HALLÁSVIZSGÁLATRA ÉS PRÓBÁLJA KI

HALLÓKÉSZÜLÉKEINKET 15 NAPIG!

ÚJ ÉV, ÚJ LEHETŐSÉG

TEGYEN AZ EGÉSZSÉGÉÉRT!

KEDVES OLVASÓINK! Kérjük, hogy a keresztrejtvény megfejtését január 
24-ig küldjék meg szerkesztőségünknek akár postai úton, akár emailben. 
Postacímünk: Göd Város Önkormányzata, Gödi Körkép, 2131 Göd, Pesti út 
81. Emailcímünk: godikorkep@god.hu. A januári megfejtők között há
rom élelmiszercsomagot sorsolunk ki. Kérjük, hogy a megfejtéssel együtt 

küldjék meg nevüket és elérhetőségüket is, hogy a szerencsés nyertest 
nyereményének átvételéről értesíteni tudjuk. A decemberi rejtvény meg
fejtése: Legalább karácsonykor hagyhatnád az unokákat is vonatozni. A 
szerencsés nyertesek: Barkász Erika, Barna Istvánné és Széplakiné Ispán
ki Valéria. Gratulálunk!
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  GÖDGÖD             SZŐDLIGETSZŐDLIGET 
  Göd, Pesti út 86. Sződliget, Tinódi u. 18–20. 

BELGYÓGYÁSZAT, DIABETOLÓGIA, 
ENDOKRINOLÓGIA (pajzsmirigy) Dr. Yusef Qawyean Szerda, szombat:  9:00–12:00 Szombat: 13:00–14:00

KLINIKAI GYERMEKPSZICHOLÓGIA Ivicsics Edit 
 Bejelentkezés: 06 30 501 1730 Kedd: 13:00–17:00 Szombat: 9:00–11:30

FÜL-ORR-GÉGÉSZET, HOMEOPÁTIA Dr. Szűcs Erika Kedd: 9:00–12:00
SCHÜSSLER TERÁPIA Bejelentkezés: 06 30 914 1236 Csüt.: 13:00–16:00 Csütörtök: 9:00–12:00

ÉRSEBÉSZET, ÉRGYÓGYÁSZAT, SEBÉSZET Dr. Gellért Gábor Kéthetente péntek: Kéthetente péntek:
 osztályvezető főorvos 18:30–19:30 18:30–19:30 
SEBÉSZET, BALESETI SEBÉSZET, 
MOZGÁSSZERVI PANASZOK  Dr. Pitz András Hétfő: 16:00–19:00 Kedd: 9:00–12:00

BŐRGYÓGYÁSZAT, KOZMETOLÓGIA, VENEROLÓGIA  Dr. Dragodán Katalin Péntek: 15:00–17:00 –
BŐRGYÓGYÁSZAT  Dr. Rull Csaba Kedd: 17:00–19:00 Hétfő: 13:00–15:00
SZÜLÉSZET-NŐGYÓGYÁSZAT,
GYERMEKNŐGYÓGYÁSZAT  Dr. Kondér Béla Kedd: 18:00–20:00 –

GYÓGYMASSZŐR                                                       Ferenczi Gábor          Csütörtök: 17:00–19:00  Szombat:
 Bejelentkezés: 06 30 183 5791 bejelentkezés szerint bejelentkezés szerint
UROLÓGIA  Dr. Varga Imre Kedd: 16:30–18:00 –
VÉRVÉTEL (beutalóköteles)  Dávid Tamás   Kedd: 6:30–7:30
   Csütörtök: 5:30–6:30 
   bejelentkezés: 06 30 962 9149
LELKI EGÉSZSÉG, MENTÁLHIGIÉNÉS  Medvecky Andrea Hétfő: 13:00–17:00
TANÁCSADÁS COACHING Bejelentkezés: 06 70 426 0070 Szerda: 14:00–19:00  

ÁTVÉTELI PONTKÉNT IS SZÁMÍTHAT RÁNK!      

RENDELJEN WEBÁRUHÁZUNKBAN, FOGLALJA BE VÉNYES GYÓGYSZEREIT, ÉS VEGYE ÁT CSOMAGJÁT GYÓGYSZERTÁRUNKBAN!

TELEFONSZÁM/BEJELENTKEZÉS: +36 27 336 150+36 27 336 150 
www.inczeffypatika.hu

www.benu.hu

Boldog új évet kívánunk!

www.benuveny.hu



HIRDETÉS


